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تجهیزات در مانور
 لحظه صفر زلزله فاروج

 عقب ماندند

مشکل آب و غذا از زبان 
پسر طلایی وزنه برداری!

وزیر نفت: 
دولت به دنبال افزایش

 قیمت بنزین نیست

رسوخ معنویت در علوم؟!
ثنایی نژاد 

رئیس دانشــگاه تهران گفته اند: »معنویــت باید در علوم ما 
رســوخ کند. تمام رشته های دانشــگاهی بویژه علوم انسانی، 
اجتماعــی و رفتاری باید مبتنی بــر ارزش های دینی متحول 

شوند.«/ایسنا«
من در اینکه خوب اســت معنویت در علوم ما رســوخ کند یا 
نکند اظهار نظر نمی کنم و نیز در باره تحول تمام رشته های 
دانشگاهی و به ویژه علوم انسانی بر طبق ارزش های اسلامی!

اما به رئیس محترم دانشــگاه تهران یــادآوری می کنم که 
سخن ایشان تازه نیست و مسبوق به سابقه چهل ساله است. 
تازه فقط سخن هم نیســت، تلاش های بسیار زیادی برای 
تحقــق چنین ایده ای انجام شــده و بودجه های کلانی هم 
برایش هزینه شــده است. هرچه هست همین است که امروز 

شما می بینید و در راس آن نشسته اید.
 اگر همین چیزی که در دانشگاه های ما موجود است معنویت 
در آن رســوخ کرده که خوب خدارو شــکر و دیگر نیازی به 
زحمت شما نیست. اگر هنوز بعد از چهل سال تلاش و صرف 
هزینــه ها و نیروهای فراوان برای رســوخ دادن معنویت در 
علوم، هنوز چنان اســت که شــما تازه احساس کرده اید باید 
رســوخ کند، بعید است این »باید« شما به جایی برسد. هرچه 
قرار بوده بر ســر این علوم در بیاید که معنویت در آن رسوخ 
کند، در آمده و بعید می دانم از جنابعالی کار بیشــتری ساخته 

باشد.
البتــه لازم می دانم به عرض برســانم همان زمانی که هنوز 
معنویت در علوم رســوخ چندانی نکرده بود، من در دانشکده 
علوم، فیزیک می خواندم. در همان زمان من و چهار نفر از با 
استعدادترین دانشجویان هم دوره خودم، بدون نیاز به رسوخ 
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تپش نبض حیات
 در بیمارستان فاروج با 
CCU راه اندازی بخش

بهترین انتقام، درک صحیح 
مکتب سردار سلیمانی
 در بین جوانان است

صفحه 2

2پردیس سینمایی شیروان در حسرت تحقق وعده های مسئولان

ادامه صفحه 2

WWW.ETEFAGHYEH. IR

میز خبر

حمایت آذری جهرمی از مهدوی کیا: خبرگزاری های خاص کی 
روند اپوزوسیون سازی را تمام خواهند کرد؟ 

مهدی مهدوی کیا، ســرمربی تیم امیــد ایران طی هفته های اخیر 
به دلیل شــرکت در یک بازی دوستانه  مورد انتقاد برخی رسانه ها 

قرار گرفته است.
آذری جهرمی، وزیر سابق ارتباطات در پیامی از مهدی مهدوی کیا  

کاپیتان سابق تیم ملی ایران حمایت کرد.
وی نوشت: »سوال اصلی که من از خبرگزاری های خاص این است 

که روند اپوزیسیون سازی را کی تمام خواهید کرد؟
برایم خیلی غیرقابل باور اســت کــه متولیان این خبرگزاری ندانند 
که مهدوی کیا پرچم آن رژیم منحوس را مخدوش کرده اســت و 
همان طور که در تصاویر هم منتشــر شــده او از نشان دادن همان 

پرچم مخدوش هم حتی ممانعت کرده است.
مگر ما چندتا مهدی مهدوی کیــا داریم؟ مهدی مهدوی کیایی که 

دلیل معافیت سربازی اش »گل ملی به تیم آمریکا« است.
مهدی مهدوی کیایی که چندســال پیش بدون اینکه کســی به او 
بگوید و به دور از دوربین های شــما به دیدار خانواده ی شــهدای 

مدافع حرم رفت.
سرمایه های کشور را خراب نکنید. اگر گزینه ای برای این سرمایه ها 

دارید با رقابت سالم آن ها را شکست دهید و نه با پرونده سازی«
افشاگری ابطحی درباره پشت پرده ممنوع الخروجی اش بعد از 

۸۸
محمدعلی ابطحی، فعال سیاسی اصلاح طلب و رییس دفتر خاتمی 
در دوران ریاســت جمهوری، در توضیح اینکــه قبلا در صفحه ی 
شخصی اش نوشته بود که ممنوع الخروج است، ولی نمی داند چرا، 
گفت: این نمی دانیم به این دلیل اســت که هیچ حکمی نیست و ما 
بی دلیل ممنوع الخروجیم. من گذرنامه ام داشــتم، یکی دو تا سفر 
هم بعد از ســال ۸۸ رفتم؛ یک بار در فرودگاه امام حدود ۷ ســال 
پیــش در حال رفتن به پرواز بودم، بارهایم را هم تحویل داده بودم 
که دیدم نوشــته اند ممنوع الخروج و گذرنامه ی مرا گرفتند. خیلی 
جاها سر زدم و پیگیری کردم، چون این گرفتن گذرنامه یک روال 
قانونی یا حقوقی نبود، بلکه یک تصمیم سیاسی بود و برای خیلی از 
دوستان این تصمیم گرفته شده بود. پیگیری های زیادی من داشتم 
با آدم های مختلف در سطوح مختلف مذاکره هم کردم، ولی نتیجه 

نداده و گذرنامه ی من همچنان دست خودم نیست.
ابطحی در پاســخ به این پرسش که آیا ممنوع الخروجی برای شما 
یا کار شما مشکلی ایجاد کرده است، گفت: یک بار به من پیشنهاد 
یک بار خروج را دادند که مــن نپذیرفتم. یک بار خروج معنی اش 
این است که برو برنگرد. من تمام سرمایه ام و هویت ام داخل ایران 
است. او درباره ی پیگیری هایش توضیح داد: من تقریباً به هر کسی 
که آشنا بوده و مقامی داشته برای گذرنامه گفته ام ولی برایم آنقدر 
مهم نبوده که بیایم مصاحبه کنــم و تبلیغ کنم. دفعه قبل هم که 
گفتم به این خاطر بود که یک عده ای از این ســایبری ها پیله کرده 
بودند که بلند شــوید بروید برای دفاع از آقای احمدشاه مسعود در 
مقابل طالبان. یک عده از این طالبان دوســتان گفتند بلند شــوید 
بروید افغانستان که گفتم ممنوع الخروج هستم. ابطحی تاکید کرد: 
من ممنوع الخروج نیستم، من در لیستی که در کامپیوتر بزنید، جزو 
ممنوع الخروجی ها نیســتم، اصل گذرنامه ی مرا به من نمی دهند. 

یک مرحله جلوتر از ممنوع الخروجی ها هستم!
مهدی چمران هم به صف تبلیغ کنندگان اینستاگرامی پیوست

مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران، به تازگی در یک ویدئوی 
تبلیغاتی برای »عینک سازی بینا«، متعلق به محمود نکوگویان دیده 

شده. چمران به ســبک تبلیغات اینستاگرامی بعد از سلام می گوید 
۴۰ســال اســت عینک هایش را از این فروشگاه می خرد. مشخص 
نیست که آیا رئیس ۸۰ ساله شورای شهر انقلابی و اصولگرا برای 

این تبلیغ پولی نیز دریافت کرده یا نه؟!
دیدار یک ساعته حسن روحانی با رهبر انقلاب

محمد مهاجری، فعال رســانه ای اصولگرا در توئیتی نوشت: »حتی 
اگر از محتوای دیدار اخیر یک ساعته حسن روحانی با رهبر معظم 
انقلاب، هیچ خبری منتشر نشود، اصل خبر، پیام مهمی دارد برای 

اهالی سیاست؛ چه راست، چه چپ، چه دلواپس، چه...«
روایت مهم جواد امام از دیدار خصوصی روحانی با رهبری

جــواد امام در گفت وگو با ایلنا، درباره دیدار حســن روحانی با مقام 
معظم رهبــری گفت: خبرهایی در این خصوص در فضای مجازی 
مشــاهده کردم، اما پیش از آن از دوستان مشترکی با آقای روحانی 
داریم، شــنیده بودم که چند هفته پیش این ملاقات صورت گرفته 
اســت.این فعال سیاســی اصلاح طلب ادامه داد: آقای روحانی در 
گزارشی که به دوستانشان دادند، بســیار ابراز رضایت مندی کرده 
بودند؛ از جلســه ای که با رهبری داشــتند و صحبت هایی که رد و 
بدل شــده اســت. وی درباره تاثیرات این دیــدار بیان کرد: به هر 
حال یک عده ای هســتند که تلاش می کنند اساساً این ارتباطات و 
دیدارها فراهم نشــود و صورت نگیرد و این همان بحث نفوذ است 
که ما مطرح می کنیم، معتقدم این جریان در واقع کار دشمن را کم 
و سعی می کند هر کسی که در دایره نظام است را به جز یک گروه 
خاص حذف کند و دایره خودی ها به شــدت تنگ شده است.امام 
تاکید کرد: آنچه امروز مورد لطمه واقع شده است اساساً جمهوریت 
نظام و خطری است که متوجه اساس کشور است. این مسیر، مسیر 
ناکجا آبادی است و آنهایی که دلسوز کشور و نگران از این موضوع 
هســتند بارها ابراز نگرانی کرده اند. وی یادآور شد: آقای روحانی ۸ 
سال رئیس جمهور این کشــور بوده است، وی با تایید سیستم های 
نظارتی و امنیتی برای شــرکت در انتخابات حاضر شده و مردم به 
او رای داده اند و این واقعیت ها قابل حذف و قابل کتمان نیســت. 
این فعال سیاســی اصلاح طلب ادامه داد: باید از تجربه هشت سال 
گذشــته استفاده کرد؛ مانند آنچه امروز درباره ضرورت مذاکره بیان 
می شــود و خود آقایان هم به آن اذعان دارنــد و گفته اند یکی از 
تجاربی که این روزها مورد اســتفاده قرار می گیرد، تجربه مذاکرات 

دور قبل است که بسیار کارآمد بوده است.
ریشه اعتراضات صنفی احساس تبعیض است

غلامرضا ظریفیان، فعال و تحلیلگر سیاسی، درباره اعتراضات صنفی 
چند وقت اخیر گفت: »می توان ریشه مهم ترین علت اعتراض های 
متعدد صنفی در چندســال اخیر را در مشــکلات اقتصادی کشور 
جســت وجو کرد. وقتی صادرات و واردات به مشــکل برمی خورد، 
کشور در شــرایط تحریم قرار می گیرد، تورم افزایش می یابد، فقر 
گسترده می شود و ارزش پول ملی به شدت کاهش می یابد، طبیعی 
اســت که مردم تحت فشار شــدید اقتصادی قرار گیرند. از طرفی 
گفت وگویی هم با مردم نمی شــود و اگر شــود هم ناقص اســت. 
وقتی فقر گسترش یافته و گفت وگوی مناسبی میان دولت و مردم 
نیست، ســرمایه اجتماعی کاهش می یابد و مردم اعتمادشان را به 
مســئولان از دست می دهند و تنها راهشان اعتراض می شود«.این 
فعال سیاســی بیان کرد: »یکی دیگر از عوامل تشــدید اعتراضات 
احســاس تبعیضی است. مردم احســاس می کنند در شرایطی که 
محدودیت هــای اقتصــادی زیادی بر دولت وجــود دارد اما برخی 
برخوردارترند و این فشــار، عادلانه  بر همه طبقات وارد نمی شود؛ 

بنابراین، بخشی از دلیل اعتراضات مشکلات اقتصادی است، بخش 
دیگر به حس تبیعضی مربوط می شود که مردم احساس می کنند.«
روح الامینی: با تغییر شیوه بررسی بودجه دست نمایندگان بسته 

خواهد شد
عبدالحســین روح الامینــی نجف آبادی در نشســت علنی امروز 
)یکشنبه، ۵ دی ماه( مجلس شــورای اسلامی در اخطار اصل ۷۵ 
قانون اساســی با اشاره به دســتور کار مجلس در خصوص رأی به 
تغییر آیین نامه داخلی مجلس برای تغییر نحوه ساز و کار رسیدگی 
به لایحه بودجه در صحن و کمیســیون تلفیق عنوان کرد: در ذیل 
اصل ۷۵ قانون اساســی آمده است، چنانچه در یک جلسه علنی به 
نماینده ای توهین یا نظر به عقیده او خلاف جلوه داده شود، نماینده 
مذکور می تواند در همان جلسه یا جلسه بعد در قالب اصل ۷۵ تذکر 
خود را بیان کند. نماینده مردم تهران، شــمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه موافقان طرح 
بنده را نیز موافق کلیات جلوه دادند، گفت: این در حالی اســت که 
این گونه نبود و نکته من به خوبی شــنیده نشــد. آقایان بحرینی 
و پورابراهیمــی از موافقــان طرح نیز دغدغه من را درســت تلقی 
کردند. وی ادامه داد: ماده ۱۵۰ بر لوایح دو شــوری حاکم است و 
وقتی طرحی دو شوری شود، شــما فقط می توانید طی ۱۲ ساعت 
پیشنهادهای خود را در خصوص آن طرح بارگذاری کنید. اگر بودجه 
نیز به این شــکل بررسی و در پســتوی تلفیق به تصویب برسد و 
فرصتی برای ارائه پیشــنهادات از جانب نمایندگان وجود نداشــته 
باشــد، چطور می توان نسبت به لحاظ دغدغه نمایندگان در بودجه 
امیدوار بود لذا حق نمایندگان ذبح خواهد شد. روح الامینی با انتقاد 
از اینکه با این تغییر آیین نامه با فوت و فنی دست نمایندگان بسته 
خواهد شد، گفت: برای مثال بنده پیشنهادی در خصوص ۷ اژدهای 
هفت سر شرکت ملی نفت، شرکت ملی گاز، بانک سپه و بانک ملی 
ارائه کردم که ۵ درصد از درآمدهای این شــرکت ها به حوزه های 
بهداشت و درمان و دانشگاه اختصاص پیدا کند؛ اما اگر اجازه چنین 
پیشــنهادی در صحن در زمان ارائه بودجه وجود نداشته باشد، حق 

ارائه پیشنهاد از طرف نمایندگان سلب خواهد شد.
پناهیان: پیشرفت های مادی و ساختمان های آسمان خراش 

کشورهای منطقه بی ارزش است
پناهیان با تاکید بر اینکه نمی توان فرهنگ و دین را در جهان بدون 
پشــتوانه قدرت ماندگار کرد، افزود: در جهانی که سرتاســر توطئه 
و دشــمنی با مسلمانان است، حتما باید مســلمان از مسیر قدرت 
برای مقابله با دشــمنان وارد شوند. وی گفت: پیشرفت های مادی 
و ساختمان های آســمان خراش که در کشورهای منطقه مشاهده 
می شــود، تکیه بر قدرت های پوشــالی غربی دارد و از این رو بی 
ارزش است و پشــتوانه مردمی ندارد و محکوم به شکست هستند. 
این ســخنران در بخش دیگر سخنان خود به محرومیت های قشم 
اشــاره کرد و افزود: دولت ســیزدهم عزم خود را برای محرومیت 
زدایی ها جزم کرده و امیدواریم مشــکلات قشم هم در این دولت 

مرتفع شود.
صادق کوشکی: در ماجرای توافق اخیر با آژانس، هیچ امتیازی به 

ما داده نشد
یک تحلیلگر سیاسی اصولگرا، اظهار کرد: »در مذاکره شما همیشه 
باید حداکثر امتیازات را برای کشــور مطالبــه کنید. اگر حداکثر ها 
به دســت آمد که چه بهتر، اما اگر مقــداری هم کاهش پیدا کرد، 
اشکالی ندارد.« محمد صادق کوشــکی در گفتگو با »انتخاب« در 
پاسخ به ســوالی درمورد اعتراض مدیرمســئول کیهان به حسین 

امیر عبداالهیان و علی باقری کنی در مورد طلب لغو همه تحریم ها به 
جای تحریم های برجامی گفت: »من کاری به آقای شــریعتمداری 
ندارم، ولی شــخصا یک نقدی داشــتم در خصــوص مقوله نصب 
دوربین ها که به آژانس اجازه داده شد که در مجموعه کرج دوربین 
گذاشــته شــود. بحث من این بود که ما در حوزه هســته ای و در 
عرصه های مختلف از نحوه همکاری بــا آژانس تا مذاکرات وین، 
یک تجربه هشــت ساله را پیش روی خود داریم؛ در این تجربه ما 
با حســن نیت، هرگونه همکاری ممکن را با آژانس یا با طرف های 
۱+۵ انجام دادیم و خروجی همه این همکاری ها و حســن نیت ها 
این بود که هم به تاسیســات و دانشمندان هسته ای ما حمله شد و 
هم اینکه هیچ امتیازی در این عرصه به ما داده نشــد؛ یعنی عملا 

دست ما از بدیهی ترین امتیازات خالی ماند.«
»راهبر« مقصر حادثه متروی تهران

ســیدمجتبی شفیعی معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار تهران با 
اشــاره به جزئیات حادثه برخورد دو قطار مترو در خط ۵ گفت: در 
جلسه شب گذشته کمیسیون ســوانح مشخص شد، راهبر یکی از 
قطار ها هوشــیاری و تمرکز کافی نداشته و ۴ خطا همزمان صورت 
گرفته است. شفیعی خاطرنشان کرد:  به نظر می رسد که راهبر قطار 
از لحاظ روحی و جسمی هوشیاری و تمرکز کافی نداشته؛ علیرغم 
اینکه این راهبر ۱۸ سال سابقه کار داشته و به هر حال غیرحرفه ای 

نبوده؛ البته دو مورد خطا هم در گذشته داشته است.
ذوالنور: گرانی خودرو کمر مردم را شکسته

مجتبی ذوالنور در تذکری شــفاهی در جریان جلســه علنی امروز 
مجلس بیان کرد: گرانی خودرو کمر مردم را شکســته اســت و بر 
روی همه چیز تاثیر می گذارد. باید هر چه ســریعتر فکری به حال 
مافیای خودروســازی داخلی کرد و تدبیر برای کنترل بازار خودرو 
اتخــاذ کنیم. وی در ادامه اظهار کرد: حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی واقعا 
تبعات ســنگینی برای مردم به دنبال دارد. ما باید عرضه خود را در 
نظــارت بر توزیع نهادهای دامی و کنتــرل بازار انجام دهیم. قطعا 
زحمت این کار کمتر از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی خواهد بود. نماینده 
مــردم قم در مجلس تصریح کرد: جامعه کشــش و تحمل تبعات 
حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را ندارد انتظار می رود هیات رئیســه در 

تعامل با دولت این موضوع را به صورت جدی دنبال کند.
سخنگوی کمیسیون »طرح صیانت از فضای مجازی«: نظر 

کارشناسی مرکز پژوهش ها معیار نیست
لطف الله ســیاه کلی  در مــورد اینکه برخــی از ایراداتی که مرکز 
پژوهش های مجلس از طرح صیانت از فضای مجازی عنوان کرده 
اســت مانند ترغیــب مهاجرت نخبگان و دخالت در کســب و کار 
عمومی، کاملا با آنچه پیش از این اعضای کمیســیون مشــترک 
ادعا می کردند که تصویب این طرح چنین تبعاتی را به همراه ندارد 
متفاوت اســت، گفت: »مرکز پژوهش های مجلس تحلیلش را داده 
است. قرار بود که مرکز پژوهش ها طرح جدیدی ارئه دهد و در واقع 
این وظیفه مرکز بود. الان هم از ما فرصت خواسته تا طرح جدیدی 
را ارائه دهد حال در این مقطع یک تحلیلی هم منتشــر کرده است 
کــه هم نکات مثبت و هم نکات منفی را گفته اســت.« وی خاطر 
نشــان کرد: »این طرحی هم که الان موجود است، سال ها مرکز 
پژوهش ها حتی قبل از این دوره، روی آن کار کرده اســت. به هر 
حال چون دیدگاه ما این اســت که از نظر کارشناســان و نخبگان 
استفاده کنیم، حتما به این مسائل توجه می کنیم. در هر صورت فردا 
جلسه کمیسیون اســت و در آنجا صحبت و تصمیم گیری می شود 
که به مرکز پژوهش هــا فرصت دهیم تا طرح جدید را ارائه کند یا 

خیــر.« این نماینده مجلس اضافه کــرد: »بنابراین باید ببینیم آن 
طرحی که می آید چیســت. اینکه نظر کارشناسی داده اند معیار کار 
نیســت، بلکه معیار کار طرحی اســت که ارائه می شود. تلاش این 
اســت قانونی که به تصویب می رسد، حداقل اشکال را داشته باشد؛ 
اینکه می گویم حداقل به این دلیل است که گاهی غیر عمد متوجه 
اشکالات نیســتیم و اگر متوجه باشیم حتما جلوی آن را می گیریم 

چراکه قانون باید بدون اشکال باشد.«
واکنش  افغان ها به دستور عجیب طالبان در باره زنان

شــماری از شخصیت ها و فعالان اجتماعی افغانستان از ممنوعیت 
های جدید طالبان برای زنان و به ویژه منع تاکســی ها از ســوار 

کردن زنان در مسیرهای طولانی و پخش موسیقی انتقاد کردند.
طالبان روز گذشته در توصیه ای اعلام کرد، زنانی که می خواهند 
مســافت های طولانی را طی کنند، باید یکی از بستگان محرم 
مرد، همراه آن ها باشــد.در این توصیه که از سوی وزارت امر به 
معروف و نهی از منکر طالبان منتشــر و در شبکه های اجتماعی 
دست به دست می شود، از رانندگان تاکسی نیز خواسته شده، تنها 
زنان با حجاب اسلامی را ســوار وسیله نقلیه خود کنند."صادق 
عاکف مهاجر"، ســخنگوی وزارت امر به معروف و نهی از منکر 
طالبــان در گفت وگویی اعلام کرد: »زنانــی که می خواهند در 
مسیرهای بیش از ۷۲ کیلومتری سفر کنند، باید یک مرد محرم 
از اعضای خانواده آن ها همراهشان باشند، وگرنه نمی توانند این 

سفر را انجام دهند.«
طالبان از زمان به قدرت رســیدن در اواســط اوت محدودیت های 
متعــددی را به ویژه در زمینه تحصیــل و کار برای زنان و دختران 
اعمال کرده اســت؛ اما این نخستین بار اســت که این وزارتخانه 
تلاش می کنند، به مانند دوره قبلی حکومتش بین سال های ۱۹۹۶ 
تا ۲۰۰۱ در نحوه ســفرهای زنان تغییر ایجاد کند.طالبان به دنبال 
این اســت تا جامعه بین المللی آن ها را به رسمیت بشناسند و مایل 
به بازگشت کمک های بشردوستانه حیاتی برای افغانستان هستند، 
بــه همین دلیل گفته بودند که نســبت به دوره قبلی حکومت خود 
بازتر خواهند بود.»صبغت الله احمدی« سخنگوی مخالفان طالبان 
به رهبری احمد مسعود در واکنش به این دستورالعمل طالبان گفت 
که افغانســتان کشــور زنان بیوه و گرسنگان است. زنان بیوه و بی 
سرپرســت که برای نان خانواده از منزل بیرون می شــوند، محرم 
شــرعی از کجا پیدا کنند.وی گفته است که طالبان به جای ایجاد 
شغل و ســیر کردن شکم مردم، تصمیماتی می گیرد که جز ایجاد 
مشــکل نتیجه برای مردم ندارد.تعدادی از مردم نیز در شبکه های 
اجتماعی با انتقاد از دســتور جدید طالبان در بــاره زنان از طالبان 
خواســتند، به جای ســخت گیرهای بی مورد زمینه رفع مشکلات 
مردم و به ویژه زنان در جامعه را فراهم کنند.همچنین شــماری از 
رانندگان تاکســی در کابل با اعتراض به دستورالعمل جدید طالبان 
گفتنــد، این تصمیم طالبان مشــکلات زیادی را بــرای رانندگان 
تاکســی و زنان بوجود می آورد. بســیاری از زنان بدون سرپرست 
مجبورنــد برای پیدا کردن لقمه نان بــرای خانواده خود به تنهایی 
ســفر کنند.این افراد افزودند طالبان در روزهای گذشته تعدادی از 
رانندگان تاکسی را به دلیل سوار کردن زنان بدحجاب مورد ضرب 
و شتم قرار داده است.ســازمان دیده بان حقوق بشر نیز با انتقاد از 
محدودیت های ایجاد شــده برای زنان افغانستان گفت: ما هر روز 
بیشتر متوجه می شویم که طالبان واقعا چه کسانی هستند، نظریات 
آن ها درباره حقوق زنان چیست و این واقعا یک تصویر بسیار بسیار 

تاریک است.
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دکترای فقه و مبانی حقوق اسلامی:
 مدیران از روحیه جهادی و آمادگی 

همیشگی سردار، الگو بگیرند

علی ابراهیمی گفت: راز محبوبیت شهید سلیمانی شاید 
در این نکته نهفته باشــد که ایشان جز برای رسیدن به 
رضایت الهی کاری نکــرده و در تمام کارها و حرکات 
و ســکنات خودش را فقط برای جلب محبت و رضایت 
خدا انجام داده و جلب توجــه محبت دیگران در نیات 

او جایی ندارد.
علی ابراهیمی، دکترای فقه و مبانی حقوق اسلامی در 
گفتگو با خبرنگار عصراترک اظهار داشت: خداوند تعالی 
در آیات مختلف از قرآن راه نجات انســان از خسران و 
گمراهی و رسیدن به فلاح و رستگاری را داشتن ایمان 
و عمل صالح معرفی کرده و مادامی که انســان بتواند 
خودش را به این ســلاح مجهز کند می تواند در مسیر 

کمال واقعی انسان یعنی خلیفه الله شدن حرکت کند.
وی با اشــاره به اینکه اصلی ترین عنصر سلاح ایمان، 
معرفت اســت، گفت: با بررسی زندگی سردار سلیمانی، 
مهم ترین نکته ای که خودنمایی می کند معرفت است، 
که شامل معرفت به خدا، معرفت به ولی خدا بوده است.

ابراهیمی افزود: آنجا که شهید بزرگوار در سخنرانی خود 
شــرط عاقبت بخیری را با قســم جلاله ارتباط قلبی و 
حقیقی با ولی زمــان مطرح می کند والبته این نکته را 
در عمل به عنوان یک انســان بعد از کســب معرفت و 
شناخت ولی در مســیر عاقبت بخیری راهی جز ارتباط 
قلبــی و اطاعت از ولی برای خــود و دیگران نمی بیند 
و با الهام از همین معرفت و شــناختی که به وسیله ی 
مجاهدت های فراوان شــهید به او ارزانی شده است به 
بالاترین اوصاف حمیده متصف شده و پله های ترقی را 
تا رسیدن به مقام قرب الهی طی می کند و او را چهره 

ی ماندگار و الگو و صاحب مکتب معرفی می کند.
این مدرس دانشــگاه اضافه کرد: راز محبوبیت شــهید 
سلیمانی شــاید در این نکته نهفته باشد که ایشان جز 
برای رســیدن به رضایت الهی کاری نکرده و در تمام 
کارها و حرکات و ســکنات خودش را فقط برای جلب 
محبت و رضایت خــدا انجام داده و جلب توجه محبت 
دیگــران در نیات او جایی نــدارد و نتیجه ی این عمل 
طبق مضمــون روایات که می فرماید: هرگاه انســان 
خــود را خالص برای خدا کند خداونــد محبت او را در 
دل دیگران خواهد انداخــت و او را محبوب عالمیان و 

ملکوتیان خواهد کرد.
ابراهیمی خاطرنشــان کرد: از دیگر ویژگی های سردار 
شــهید که می تواند به عنوان الگوی مدیران نظام قرار 
گیرد روحیه جهادی و آمادگی همیشگی ایشان در کار و 
توجه به خدمت رسانی به عامه مردم و ملت، نه اشراف 
و ثروتمندان و ویژه خواران که همیشــه در صدد رانت 
خواری و اســتفاده ویژه از امکانــات و خدمات دیگران 

هستند.
این دکترای فقه و مبانی حقوق اســلامی یادآور شــد: 
همچنین مدیران و مســئولان وقت کشور می توانند از 
موقعیت شناســی و تصمیم درست در لحظات و مواجه 
با موقعیت هــای مختلف که ابتدا انســان باید آنها را 
بشناسد و بعد از آن واقف به حیله و مکر مکراران باشد، 
مــورد توجه قرار دهند، تا بتواند بســته به اقدامات آنها  
تصمیمات درست در مسیر خدمت رسانی و آزاد مردی 

و آزادگی بگیرد.
این مدرس دانشــگاه یکی دیگــر از ویژگی های حاج 
قاســم که او را شخصیتی فراملی و جهانی کرد، تلاش 
برای آزادی تمام آزادی خواهان و مستضعفان دنیا خواند 
و گفت: ســردار ســلیمانی بدون توجه به دین، مذهب، 
نژاد و زبان، آمــاده به خدمت و کمک بود و انچه مهم 
بود کرامت انسانی و رســیدن انسانها به آن آزادی که 
حق هر انســانی بوده و در همین مســیر هم یک عمر 
مجاهدت و در نهایت تمام هستی خود را در این مسیر 
فــدا کرد، لذا تمام دنیا با هر فکر ، مذهب ، نژاد و زبان 
به او به عنوان یک اســوه و الگو و آزاد مرد نگاه کرده 

و می ستایند.
 

تپش نبض حیات در بیمارستان فاروج 
ccu با راه اندازی بخش

رئیس شبکه بهداشت و درمان شهرستان فاروج با بیان 
اینکه مراقبت های ویژه قلبی )ccu( یکی از حیاتی ترین 
و حساس ترین بخش های حرفه ای بیمارستان محسوب 
می شــود، از راه اندازی این مهم در بیمارستان فاروج در 

آینده ای نزدیک خبر داد.
کریــم ذوقی با اعــلام این خبر اظهار کــرد: با تجهیز 
بیمارستان شهدای فاروج به بخش ccu، بیماران دارای 
آریتمی، نارسایی قلبی، دردهای قفسه سینه و... در این 

بخش بستری خواهند شد.
رئیس شبکه بهداشت و درمان شهرستان فاروج افزود: 
این بخش بــا دو تخت ccu و یک تخت اکســترا در 
ســالنی به متراژ ۴۰ مترمربع، با همت خیران و بخش 

خصوصی، در حال تجهیز و راه اندازی است.
وی ابراز امیدواری کرد: بخش ccu بیمارستان شهدای 
فاروج طی ایام دهه فجر امسال به بهره برداری می رسد.

معنویت در علومی که می خواندیم و بی آنکه هیچکس 
بفهمد با پول شخصی خود برای عزیمت به جبهه بلیط 
مــی خریدیم و می رفتیم آنجا. هادی می رفت به واحد 
تخریب برای خنثی ســازی مین و بــاز کردن معبر در 
شــب عملیات، رضا و حسین می رفتند به گردان و من 
می رفتــم به طرح عملیات و پس از پایان عملیات آنها 
که زنده می ماندند برمی گشتند تا علمی را بیاموزند که 

هنوز معنویتی در آن نفوذ نکرده بود.
لازم است بگویم که همه اینها که از آزمایشگاه اپتیک 
و لیزر و بلورشناسی و هسته ای به جبهه می آمدند، بی 
خبر از آن رســوخ معنویتی که شما مطرح می فرمایید ، 
شــبها در خلوت دشت خوزســتان، آرام بیدار می شدند 
و بی آنکه کســی بداند و بفهمد در گوشــه ای به نماز 
شب می ایستادند! منظور همان ۱۱ رکعت نافله ایست 
که قبل از اذان صبح کســانی که اهل تهجد هســتند 

می خوانند.

تجهیزات در مانور لحظه صفر زلزله 
فاروج، عقب ماندند

 مانور لحظه صفر  زلزله در حالی در فاروج برگزار شــد 
که تجهیزات دیر یا معیوب رسید.

فرماندار فاروج در حاشــیه این مانور که پنجم دی ماه 
برگزار شد، در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: سقف زمانی 
بعــد از اطلاع یافتن مدیران برای حضور، ۱۳ دقیقه بود 
که بیشتر دستگاه ها در کمتر از این زمان حضور یافتند.

ابوالحســن نجفی حاجی تقی افزود: اما تاریخ گذشــته 
بودن کپسول های آتشنشانی، معیوب بودن شیر تعبیه 
شــده بر روی خودروی آتشنشــانی و با تاخیر رسیدن 

تجهیزات بعضی دستگاه ها، نیازمند اصلاح است.
فرماندار فاروج گفــت: در زمان وقوع حادثه، تجهیزات 
سالم و آماده ارائه خدمات اولویت اصلی است و حضور 
مدیران و متولیان همزمان با امکانات و تجهیزات آماده 

استفاده، باید باشد.
وی مانورهــا را فرصتی برای شناســایی نقاط قوت و 
ضعف برشــمرد و گفت: بعضی تجهیزات در شــرایط 
عــادی و حوادث محدود هم نیاز اســت و آماده به کار 
بودن این تجهیزات همیشه باید در دستور کار متولیان 

باشد.
فرماندار فاروج با اشــاره به بعد مسافت روستاهای واقع 
در مناطق کوهستانی شهرستان، بیان کرد: نبود ترافیک 
و کوچک بودن مســاحت شهر نباید توان دستگاه های 
خدمات رســان را کم کنــد چرا که حادثــه گاهی در 

دورترین نقطه نسبت به شهر به وقوع می پیوند.
نجفی تاکید کرد: همه دســتگاه هــای عضو مدیریت 
بحران تجهیزات را بازبینی و نســبت به برطرف شدن 

معایب اقدام کنند.
گفتنی اســت در ساعت ۵ و ۲۶ دقیقه و ۲۶ ثانیه بامداد 
روز جمعه، پنجم دی ماه ۱۳۸۲، زمین لرزه ای به قدرت 
۶.۶ ریشتر شهر بم و مناطق اطراف آن در شرق استان 

کرمان را لرزاند.
ایــن زمین لرزه به عنوان یکی از فاجعه بارترین حوادث 
طبیعی کشــور، برای مردم ایران یادآور خاطرات تلخی 

است.
زمین لــرزه بم پرتلفات ترین زلزله قرن اخیر در کشــور 
ما بوده اســت. به همین خاطر روز پنج دی و ســالروز 
زلزله بم »روز ملیّ ایمنی در برابر زلزله و کاهش اثرات 

بلایای طبیعی« در تقویم نام گرفت.

واکنش کشاورزی خراسان شمالی به 
افزایش قیمت سموم

مدیر حفظ نباتات ســازمان جهاد کشــاورزی خراسان 
شــمالی با بیان اینکه افزایش چشمگیر قیمت سم ها، 
کشــاورزان خرده مالک اســتان را در زمینه تامین این 
نهاده تحت فشــار قرار داد، گفت: میزان مصرف سم در 
استان طی سال گذشته و سال جاری در مقایسه با سال 

های پیشتر از آن کمتر شده است.
محمد رضایــی، مدیر حفــظ نباتات  ســازمان جهاد 
کشــاورزی خراسان شــمالی در گفت و گو با خبرنگار 
عصراتــرک اظهار کرد: با توجه به اینکه در خراســان 
شمالی در حدود ۳۱۰ تا ۳۳۰ هزار هکتار سطوح زراعی 
و باغی وجود دارد، میزان مصرف سالانه سم در استان 

به طور میانگین ۲۴۰ تا ۲۶۰ هزار تن است.
رضایی افزود: در برخی از ســال ها این میزان مصرف 
متاثــر از وضعیــت آب و هوا تا حــدودی کاهش و یا 
افزایش پیدا می کند.وی در ادامه بیان کرد: درصورتیکه 
خلوص سم صد درصد باشد، این میزان مصرف سالانه 
ســم در هر هکتار از سطوح زراعی و باغی استان ۸۰۰ 
گرم می شــود و درصورتیکه مواد موثره موجود در سم 
تا ۵۰ درصد باشــد، بیانگر آن است که به طور میانگین 
در هر هکتار ۴۰۰ گرم ســم مصرف شده است که البته 
در برخی از ســال ها نیز این میــزان مصرف به ۳۰۰ 
گرم کاهش یافته اســت.مدیر حفظ نباتات  ســازمان 
جهاد کشــاورزی خراسان شمالی در ادامه با بیان اینکه 
میانگین میزان مصرف ســالانه سم در سطح کشور به 
ازای هر هکتار ۷۵۰ گرم و در سطح دنیا هزار گرم و در 
برخی از کشــورها البته تا چهار هزار گرم است، تصریح 
کرد: میزان مصرف ســالانه ســم در سطوح کشاورزی 
استان در مقایســه با میزان مصرف سالانه سم با سایر 
اســتان ها کمتر اســت.وی دلیل مصرف کمتر سم در 
اســتان در بخش کشــاورزی در مقایسه با سایر استان 
ها را بکرتر بودن اســتان عنوان کرد و افزود: با مصرف 
کمتر سم، محصولات سالم تری تولید می شوند که به 

این تولیدات، محصولات پاک گفته می شود.

خبر یادداشت

خبر

 
مدیر کل ثبت احوال خراســان شــمالی گفت: ۹۶ 
درصد از جمعیت این اســتان کارت ملی هوشــمند 

خود را دریافت کرده اند.
علی زاهدی نیا در نشســت خبری با اشاره به اینکه 
۹۹.۵ درصد از جمعیت بالای ۱۵ ســال خراســان 
شــمالی برای دریافت کارت ملی هوشــمند  اقدام  
کــرده اند، اظهار کرد: جمعیت بالای ۱۵ ســال در 
خراسان شمالی ۶۹۰ هزار نفر است که تاکنون ۶۳۰ 

هزار نفر کارت ملی هوشمند را دریافت کرده اند.
علی زاهدی نیا، مدیرکل ثبت احوال خراسان شمالی 
اظهار داشت: صدور کارت ملی به صورت متمرکز از 
تهران انجام می شود، به دلیل مشکلاتی که وجود 
داشــته است بخشی از این کارت ها به تاخیر افتاده 

است.
وی با اشاره به اینکه حدود ۱۲ میلیون نفر در صف 
دریافت کارت ملی هوشمند در کشور هستند، گفت: 
طبق برنامه ریزی صورت گرفتــه در دولت جدید، 
مقرر شد که تا پایان سال چهار میلیون کارت صادر 
و باقی مانده کارت ها نیز نهایت تا خرداد سال آینده 

به نتیجه برسد.
زاهدی نیا با بیان اینکه براســاس آخرین آمار ثبت 
شــده تا ۳۰ آذرماه ســال جاری، جمعیت اســتان 
خراســان شــمالی ۹۹۳ هزار و ۵۵۵ نفر بوده است، 
افــزود: از این تعداد ۵۵۷ هــزار و ۵۵۹ نفر جمعیت 
شهری و جمعیت روستایی ۴۳۵ هزار و ۹۹۶ نفر به 

ثبت رسیده است.
این مقام مســئول گفت: براساس آخرین آمار ثبت 
شده در ۹ ماهه نخست سال جاری، جمعیت مردان 
۴۹۹ هــزار و ۱۸۰ نفر و زنان ۴۹۴ هزار و ۳۷۵ نفر 

هستند.
وی با اشــاره به اینکه در آمــار جمعیتی، رده های 
ســنی صفر تا ۱۴ ســال و بالای ۶۵ سال در گروه 
جمعیت غیرفعال محســوب می شوند، گفت: براین 

اساس ۲۷۱ هزا رو ۵۶۷ نفر در گروه اول و ۵۴ هزار 
و ۳۷۵ نفر که در گروه دوم قرار می گیرند، ثبت شده 
که آمار سالمندان خراسان شمالی ۶ درصد کل آمار 
جمعیتی است که در مقایسه با میانگین کشوری که 

۹ درصد است وضعیت مناسبی دارد.
زاهدی نیا جمعیت جوان اســتان که رده سنی ۱۵ تا 
۲۹ سال هســتند را ۲۶۰ هزار و ۳۷ نفر اعلام کرد 
و گفت: همچنین جمعیت ۱۵ ســال به بالا نیز ۷۲۱ 
و ۹۸۸ نفر اســت، جمعیت فعال خراسان شمالی در 
رده سنی ۱۵ تا ۶۴ سال ۶۶۷ هزار ۶۱۳ نفر هستند.

مدیرکل ثبت احوال خراســان شــمالی افزود: در ۹ 
ماهه نخست سال جاری، ۱۰ هزار و ۶۲۱ ولادت به 
ثبت رســیده که از این تعداد پنج هزار و ۴۶۷ مورد 
پســران و پنج هزار و ۱۵۴ نفر دختران هســتند که 
نســبت جنسی ۱۰۶ بوده و به ازای تولد ۱۰۰ دختر، 

ولادت ۱۰۶ پسر ثبت می شود.
زاهدی نیا اشــاره کرد: در ســال جاری، ۶ هزار و 
۲۰۵ مورد ازدواج و یک هزار و ۶۷۱ مورد طلاق در 

استان ثبت شده که نرخ خام ازدواج ۹ در هزار بوده 
است و استان در موضوع ازدواج رتبه نخست کشور 

و در موضوع طلاق در جایگاه ۹ کشور قرار دارد.
این مقام مســئول با اشاره به اینکه بیشترین ازدواج 
مردان در گروه ســنی ۲۰ تا ۲۴ ســال با دو هزار و 
۸۹ مورد بوده اســت، گفت: همچنین در گروه سنی 
۲۵ تا ۲۹ سال یک هزار و ۷۹۱ مورد، در گروه سنی 
۳۰ تا ۳۴ ســال ۹۰۸ مورد، در گروه سنی ۶۵ تا ۶۹ 
سال ۴۴ ازدواج، ۷۰ تا ۷۴ سال ۱۶ مورد، ۷۵ تا ۷۹ 
سال ۱۷ مورد و ۸۰ تا ۸۴ سال هشت مورد و ۸۵ تا 

۸۹ مورد هم دو مورد ازدواج به ثبت رسیده است.
وی بیشــترین ازدواج زنان در گروه سنی ۱۵ تا ۱۹ 
ســال را دو هزار و ۴۰ مورد عنوان کــرد و افزود: 
علاوه بر این در گروه ســنی ۲۰ تا ۲۴ ســال یک 
هزار و ۷۱ مورد، در گروه سنی ۲۵ تا ۲۹ سال ۷۵۶ 
مورد، گروه ســنی ۶۰ تا ۶۴ سال ۱۴ نفر، ۶۵ تا ۶۹ 
ســال هفت مورد و ۷۰ ســال به بالا چهار مورد به 

ثبت رسیده است.

زاهدی نیا بیشــترین طلاق مردان را در گروه سنی 
۳۰ تا ۳۴ ســال را ۴۱۷ مورد اعــلام کرد و گفت: 
همچنین در گروه سنی ۲۵ تا ۲۹ سال را ۳۶۱ مورد 
و در گروه سنی ۳۵ تا ۳۹ سال ۳۲۴ مورد، بین ۶۰ تا 
۶۴ سال ۱۷ مورد، ۶۵ تا ۶۹ سال ۱۵ مورد، ۷۰ سال 

به بالا ۲۹ مورد طلاق ثبت شده است.
وی با اشاره به اینکه بیشترین رده سنی طلاق زنان 
در گروه سنی ۲۵ تا ۲۹ سال با ۳۳۱ مورد بوده است، 
افزود: گفتنی اســت که در رده سنی ۳۰ تا ۳۴ سال 
۳۲۹ مورد، ۱۵ تا ۱۹ ســال نیــز ۱۹۷ مورد،  ۲۰ تا 
۲۴ ســال ۲۹۰ مورد و  بالای ۶۰ سال نیز ۱۲ مورد 

طلاق گرفته اند.
زاهدی نیا میانگین ســن طلاق در خراسان شمالی 
را ۳۶ سال برای آقایان و زنان نیز ۳۱ سال خواند و 
ادامه داد: از کل طلاق انجام شده، ۹۸ مورد مربوط 
به ازدواج هایی با عمر کمتر از یک ماه اســت، ۱۳۳ 
مورد بین یک تا دو ســال، ۱۱۲ مورد بین دو تا سه 
سال، ۱۳۸ مورد بین سه تا چهار سال و در مجموع 
۴۰۱ مورد از طلاق های ثبت شــده در اســتان در 
ســال جاری در پنج سال نخســت زندگی مشترک 

رخ داده است.
وی خاطرنشان کرد: ۱۰ مورد از طلاق های استان 
۲۹ ســال از عمر زندگی مشترکشان گذشته و ۴۸ 

مورد نیز بیش از ۲۹ سال بوده است.
زاهدی نیا گفت: تغییر نام در سال جاری ۴۳۸ مورد 
انجام شده که ۱۰۳ مورد تقاضای تغییر به نام های 
مذهبی بوده است، ۳۷۷ مورد موافقت و ۲۸ مورد در 
ثبت احــوال و ۳۳ مورد در محاکم قضایی مخالفت 
شده اســت، زیرا تغییر نام های مذهبی به نام های 
معمولی انجام نمی شود و فراوانی نام انتخاب شده 

باید کمتر از ۱۰ سال نباشد.
وی بیان داشــت: تعداد کل وفات ثبت شــده در ۹ 
ماهه نخست سال جاری چهار و ۹۲۲ مورد بوده، در 

سال گذشته چهار و ۵۴۷ مورد بوده است.

مدیر کل ثبت احوال استان:

۹۶ درصد از جمعیت خراسان شمالی کارت ملی هوشمند را دریافت کرده اند

 پردیس سینمایی شــیروان از سال ۹۹ با حضور 
مسئولان استانی کلنگ زنی شد اما در حال حاضر 
این پروژه با ۲۵ درصد پیشــرفت فیزیکی متوقف 

شده است.
پردیس سینمایی شیروان قرار بود در سال ۱۴۰۰ 
به بهره برداری برســد و منابع اعتباری این پروژه 
نیز از اســتانداری، سازمان همیاری شهرداری ها، 
ســازمان امور سینمایی و ســمعی بصری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تامین شود اما هیچ کدام 
از اعتبارات اختصاص پیدا نکرد و ســاخت پروژه 

متوقف شد.
پردیس سینمایی امید شــیروان به عنوان بیست 
و یکمیــن پردیس  با زیر بنــای ۷۵۰ مترمربع و 
۹۵۰ مترمربع زمین با ســه سالن و ظرفیت ۳۰۰ 
صندلی، مهرماه سال گذشته عملیات اجرایی آن با 

پیمانکاری شهرداری این شهر شروع شد.
مالک و بهره بردار پردیس سینمایی شهرداری 

شیروان است
حسین فرخنده، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خراسان شــمالی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
اینکه مالک و بهره بردار پردیس سینمایی شیروان 
شــهرداری اســت، اظهار کرد: پیگیر اختصاص 
اعتبارات بودیم اما عدم تامین اعتبار موجب توقف 
پروژه شد. این در حالی است که در ابتدای پروژه 

نسبت به سایر استان ها پیشرفت خوبی داشتیم.
وی با بیان اینکه با دستور استاندار سابق خراسان 
شــمالی مقرر شد که اعتبارات این پروژه افزایش 
پیدا کند، اضافه کرد: در حال حاضر فرمانداری و 
شهرداری شــیروان باید جذب اعتبارات را داشته 
باشند تا بتوانیم پروژه را هرچه زودتر تکمیل کنیم.

فرخنده با اشــاره به اینکه برآورد اولیه این پروژه 
دو میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان بود، تصریح کرد: 
به طور قطع این برآورد هزینه افزایش داشــته و 
اگر اعتبارات اختصاص پیدا کند، پروژه زمان بری 
نخواهد بود و تا اواسط سال آینده می توانیم پروژه 

را بهره برداری کنیم.
مسئولیت تکمیل پردیس سینمایی با شهرداری 

شیروان است
وحید میرزامحمدزاده، معاون برنامه ریزی و توسعه 
فرمانــداری شــیروان، در گفت و گو با ایســنا با 

اشــاره به اینکه پروژه پردیس سینمایی شیروان 
در قالب یک تفاهم نامه ســه جانبه بین سازمان 
شهرداری ها، ســازمان سینمایی و شهرداری آغاز 
شــد، اظهار کرد: جلســات متعددی برای جذب 
اعتبارات ملی برگزار کردیم اما موادی در بندهای 
تفاهم نامه وجود داشــت کــه در نهایت احتمال 

ایجاد مشکلات حقوقی به وجود می آمد.
وی با بیان اینکه بیش از ســه ماه از متوقف این 
پروژه می گذرد، ادامــه داد: اعتباراتی که تاکنون 
نیز شــهرداری برای ایــن پــروژه هزینه کرده 
براساس مصوبات استانی است که کمک هایی به 
شهرداری در بخش های مختلف انجام شود و در 
نهایت شهرداری اعتبار را به این پروژه اختصاص 

دهد.
معاون برنامه ریزی و توســعه فرمانداری شیروان 
با تأکید بر اینکه یکی از مهم ترین مشــکلات در 
تخصیص اعتبــار به این پروژه، عدم وجود ردیف 
اعتباری برای پروژه اســت، تصریح کرد: در حال 

حاضر منتظر مصوبات کمیته برنامه ریزی استان 
هستیم که اگر اعتبارات مشخص شود، شهرداری 

موظف است پروژه را به جریان بیندازد.
محمد زاده با اشــاره به اینکه شهرداری شیروان 
نیز برای پیشــگیری از ایجاد مشــکلات حقوقی 
به دنبال پرداخت هزینه ها از منابع داخلی اســت، 
تصریح کرد: از شروع پروژه نیز اعتبارات ملی در 
حد کمک بــوده و مقرر نبود که تا پایان پروژه از 

اعتبارات ملی استفاده شود.
وی در پایــان تصریح کرد: احتمال اینکه تکمیل 
پروژه تا سال ۱۴۰۲ نیز طول بکشد وجود دارد اما 
تمام تلاش خود را برای تکمیل هر چه زودتر این 

پروژه به کار می گیریم.
پردیس سینمایی شیروان نیازمند بیش از ۶ 

میلیارد تومان اعتبار
مســعود الهی، معاون عمرانی و امــور زیر بنایی 
شهرداری شــیروان در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به اینکه پردیس ســینمایی شــیروان ۲۵ درصد 

پیشــرفت فیزیکی داشته اســت، اظهار کرد: در 
برآورد اولیه مقرر شــد که ۵۰۰ میلیون تومان از 
محل سازمان شــهرداری ها، ۷۰۰ میلیون تومان 
ســازمان امور ســینمایی و یک میلیارد تومان از 

استانداری تامین اعتبار شود.
وی با بیان اینکه اعتبارات اســتانی به دو میلیارد 
تومان افزایــش پیدا کرد، تأکید کرد: هیچ کدام از 
اعتبارات اختصاص پیدا نکــرده و از محل منابع 
داخلی شــهرداری بیش از یــک میلیارد و ۳۰۰ 

میلیون تومان برای این پروژه هزینه شد.
الهی با اشــاره به اینکه برای تکمیل پروژه حدود 
هفت میلیارد تومان اعتبار نیاز است، ادامه داد: این 
پروژه ۷۵۰ متر زیر بنا دارد و دارای ســه سالن در 

یک طبقه است.
معاون عمرانی و امور زیر بنایی شهرداری شیروان 
تصریــح کرد: ایــن پروژه حدود دو ســال پیش  
کلنگ زنی شد و اگر اعتبارات تخصیص پیدا کند 

طی ۶ ماه می توانیم پروژه را تکمیل کنیم.

اینکـه  بـه  بـا اشـاره  حجـت الاسـلام رفیعـی 
بسـیاری از مـردم حـاج قاسـم را ندیـده بودنـد 
امـا چـون در مسـیر مکتـب امـام و فطـرت گام 
برداشـت و حرکـت کـرد، محبوبیتـش فراگیـر 
شـد، گفـت: شـخصیت سـردار سـلیمانی ملی یا 
فراملی نیسـت، بلکه مسـئله حاج قاسـم اسـلام 

. ست ا
مدیـرکل  رفیعـی،  حمیـد  الاسـلام  حجـت   
سـازمان تبلیغـات اسـلامی خراسـان شـمالی در 
گفتگـو بـا عصراتـرک بـا اشـاره بـه اینکـه حاج 
قاسـم نمـاد یـک مکتـب اسـت، اظهار داشـت: 
مسـئله مکتـب سـازی ویژگـی هـای متعـددی 
دارد کـه مهـم تریـن آن، ایـن اسـت که سـردار 
سـلیمانی خـودش را هـم جهـت با مکتـب امام 
)ره( وفـق داده و شـاخصه هـای مکتـب امام را 
بـا جـان و دل فهـم کـرده بـود وربـرای تحقق 
و نهادینـه کـردن شـاخصه هـای مکتـب امـام، 

بااقـدام و در میـدان حضـور داشـت.
وی ادامـه داد: هـر کسـی کـه بـرای محرومان 
و مسـتضعفان وقـت بگـذارد و بـرای فهم دقیق 
بپـردازد،  محرومـان  بـه  انقـلاب  و  اسـلام  از 

ناخـودآگاه محبـوب مـی شـود.
اینکـه  بـه  بـا اشـاره  حجـت الاسـلام رفیعـی 
بسـیاری از مـردم حـاج قاسـم را ندیـده بودنـد 
امـا چـون در مسـیر مکتـب امـام و فطـرت گام 
برداشـت و حرکـت کـرد، محبوبیتـش فراگیـر 
شـد، گفـت:  بنابرایـن سـردار سـلیمانی محدود 
بـه کشـور، ملی یـا فراملی نیسـت، بلکه مسـئله 

حاج قاسـم اسـلام اسـت.
ایـن مقـام مسـئول بـا اشـاره بـه اینکـه انتقـام 
بـرای حـاج قاسـم در دو بعـد تعریف می شـود، 
افـزود: انتقـام نظامی و محسـوس که به دسـت 
متولیـان امـر گرفتـه شـده و خواهـد شـد امـا 
رویکـرد دوم انتقـام، حرکـت کـردن در مسـیر 

دغدغـه هـای حاج قاسـم اسـت.
وی تاکیـد کـرد:  نباید محدودیتـی بین مرزهای 
حزبـی، سیاسـی، مذهبی و حتی مـرز جغرافیایی 
ایجـاد کنیـم، بلکه مسـئله نوع دوسـتی، انسـان 
دوسـتی و حرکـت بـر این مبنا می تواند دشـمن 

راعصبانـی کرده و انتقام باشـد.
مدیـرکل سـازمان تبلیغـات اسـلامی خراسـان 
شـمالی تصریـح کـرد:  بهتریـن انتقـام، فهـم 
و درک صحیـح مکتـب حـاج قاسـم  و رشـد و 

اعتـلای آن در بیـن جوانـان اسـت.
وی گفـت: از ویژگـی هـای بارز حاج قاسـم این 
اسـت کـه هیـچ گاه مرعـوب دشـمن نشـد و از 
دشـمن نترسـید، اگرانسـان در مقابل تهدیدهای 
دشـمن، بایسـتد و مقاومـت کند، قطعـا هیچ گاه 

تـن به سـازش نمـی دهد.
مدیـرکل سـازمان تبلیغـات اسـلامی خراسـان 
شـمالی در بخـش دیگـری از سـخنان خـود بـا 

اشـاره بـه رونـد انجـام مذاکـرات احیـای برجام 
از  بایـد  برجـام،  مذاکـرات  در  بنابرایـن  گفـت: 
کیـان اسـلام و ایـران دفـاع شـود ولی سـازش 
کـه  داده  نشـان  تجربـه  زیـرا  کـرد  نخواهیـم 
هزینـه سـازش بیـش از هزینـه مقاومت اسـت.

جمهـوری  در  دسـتاوردهایی  داد:  ادامـه  وی 
اسـلامی ایـران وجـود دارد کـه دشـمنانی کـه 
زانـو  بـه  را  داشـتند  ابرقدرتـی  ادعـای  زمانـی 
کشـانده و در مقابـل ایـران آماده مذاکـره کرده 

اسـت.
رفعیـی خاطرنشـان کرد: دشـمنان اگـر مقاومت 
و اسـتقامت را از مـردم ایـران و پیـروان مکتـب 
حـاج قاسـم ببینـد، قطعا کـم خواهنـد آورد، زیرا 
در خاورمیانـه و کشـورهای اطـراف بـا اسـامی 
مختلـف از جملـه داعـش ورود پیـدا کردنـد، اما 
بـا دیـدن مقاومـت مسـلمانان، عقـب نشـینی 

کردند.

پردیس سینمایی شیروان در حسرت تحقق وعده های مسئولان

مدیرکل سازمان تبلیغات اسلامی خراسان شمالی:
بهترین انتقام، درک صحیح مکتب سردار سلیمانی در بین جوانان است
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فعالیت مراکز استخراج رمز ارزها 
تا ۱۵ اسفندماه متوقف می شود

مصطفی رجبی مشهدی در گفت وگوی تلویزیونی، اظهار 
کرد: برخورد با بخش های غیرمجازی که با اســتفاده از 
شــبکه های برق اقدام به اســتخراج رمز ارز می کنند را 
در دســتور کار داریــم. تمام تلاش خــود را برای تأمین 
برق مورد نیاز بخش خانگــی و صنعتی به کار گرفته ایم. 
سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه مراکز مجاز استخراج 
رمزارزها حدود ۲۰۹ هزار مگاوات ظرفیت اســتفاده برق 
را دارند، گفت: کلیه فعالیت مراکز استخراج رمز ارزها در 

دوره سرد سال تا ۱۵ اسفندماه متوقف می شوند.

وعده دو ماهه رئیس کل بانک مرکزی 
برای خرید الکترونیکی دلار

رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به ســاماندهی مجدد 
فرآینــد پرداخت ارز مســافری در صرافی هــا گفت: با 
راه اندازی ســامانه تا دو ماه دیگر پرداخت ارز مسافری و 
دانشجویی ساماندهی خواهد شد که بدون نیاز به حضور 

فیزیکی و به صورت الکترونیکی خواهد بود.

قیمت مرغ در بازار روند افزایشی 
گرفت

قیمــت مرغ در بــازار که به دنبــال افزایش عرضه طی 
هفته های اخیــر روند نزولی در پیش گرفته و به زیر نرخ 
مصوب رســیده بود، مجدداً روند صعودی یافته اســت؛ 
بنابراین، در هفته های گذشته که قیمت هر کیلوگرم مرغ 
گرم تازه در خرده فروشــی ها به ۲۷ هزار و ۸۰۰ تومان تا 
۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان )به زیر نرخ مصوب( رســیده بود، 
بــه طوری که تولیدکنندگان خواســتار توقف توزیع مرغ 
منجمد وارداتی شده بودند. با این حال قیمت این کالا از 
اواخر هفته گذشــته مجدداً روند افزایشی پیدا کرده و به 
نرخ مصوب )۳۱ هزار تومان( نزدیک شــده است. فعالان 
بــازار معتقدند مباحث مطرح مبنــی بر احتمال حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی از واردات نهاده هــای دامی یکی از علل 
نوســانات بازار محصولات پروتئینی است. تولیدکنندگان 
می گویند دولت باید شــک و شــبهه ایجاد شده در این 
زمینه را رفع و درباره موضوع ارز ۴۲۰۰ تومانی شــفاف 
ســازی کند. در همین زمینه، یک منبع آگاه در گفت وگو 
بــا مهر مباحث مطرح مبنی بر حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را 
در نوســانات بازار مؤثر دانست و گفت: مطرح شدن این 
مباحث و جو روانی ناشــی از آن در نوســانات بازار مؤثر 
اســت. به گفته وی، بحث حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی نیاز به 
موشــکافی و بررسی دقیق و همچنین نظارت گسترده بر 

بازار دارد تا کنترل امور از دست دولت خارج نشود.

قیمت پراید هم اکنون زیر
 ۱۰۰ میلیون تومان باید تعیین می شد

حسین حاتمی، عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی در تذکر به وزیر صمت بیان کرد: قیمت خودرو 
افزایش یافت، اصلاح نشد، اگر اراده ای برای اصلاح بود، 
قیمت پراید هم اکنون زیر ۱۰۰ میلیون تومان باید تعیین 
می شــد، این چه اصلاح قیمتی است؟ اصلاح قیمت تان 

به نفع طبقه رانتخوار تمام شد.

هرکس بسازد می تواند وام نهضت 
مسکن بگیرد

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: 
تســهیلات نهضت ملی مســکن علاوه بر سازندگان و 
گروه های ســاخت، به خودمالکین نیز پرداخت می شود. 
به این ترتیب، تمامی کســانی که قصد ســاخت و ساز 
دارند، می توانند از تسهیلات نهضت ملی مسکن استفاده 
کنند و نیازی به ســبز بودن فرم »ج« و شروط چهارگانه 
نیســت. تسهیلات در مناطق شــهری و همچنین بافت 
های فرســوده با همان ســقفی که برای متقاضیان خانه 
اولی پرداخت می شــود، عینا به خود مالکین نیز تعلق می 
گیرد. محمودزاده تاکید کرد: کسانی که حرفه ای ساخت و 
سازمی کنند، کسانی که به صورت شخصی می سازند، یا 
کسانی که پروژه شان نیمه کاره مانده و نیاز به منابع مالی 
برای تکمیل آن دارند، می توانند از تسهیلات نهضت ملی 

مسکن استفاده کنند.

انتقاد رئیس کنفدراسیون صادرات از 
دلار ۵ نرخی

محمــد لاهوتی در نشســت هم اندیشــی اعضای اتاق 
بازرگانــی ایران با رئیس کل بانــک مرکزی اظهار کرد: 
روش هایی که در دولت قبل برای بازگشت ارز صادراتی 
اعلام کرده بودند، کشــور را برای بازگشت این ارزها ۴ 
سال معطل کردند؛ امروز نیز به دلیل اختلاف فاحش نرخ 
ارز نیما و بازار آزاد بخشــنامه های مربوط به بازگشت ارز 
صادراتی ناکارآمد شده است. رئیس کنفدراسیون صادرات 
ایــران افزود: تا زمانی که این اختلاف بین نرخ ارز نیما و 
آزاد وجود دارد، ۵۰ درصد صادرکنندگان با رفع تعهد ارزی 
مشکل خواهند داشت و چاره ای جز رهاسازی صادرات و 
یا اســتفاده از روش های نامعقول نخواهند داشت و وقتی 
بعد از سه سال دولت به این نتیجه رسیده که ارز ترجیحی 
خسران زیادی دارد، قطعاً این اتفاق در مورد ارز نیما و آزاد 

نیز می تواند رخ دهد.
لاهوتــی افزود: منظور من این نیســت که دولت نرخ 
ارز نیما را به ارز آزاد برســاند، بلکه منظور من نزدیک 
شــدن ارزها به همدیگر است. متأسفانه در حال حاضر 
در کشور ۵ نوع ارز داریم. رئیس کنفدراسیون صادرات 
ایران گفت: در کشــوری که نیاز بــه ارز داریم دولت 
ارز آوران را جریمــه می کند و ارز را به نرخ نیما از آنها 
می گیرد و در اختیار افراد قرار می دهد که در نهایت نیز 
با نرخ آزاد به دست مردم می رسد. لاهوتی تصریح کرد: 
در دولت سیزدهم باید نگاه ها به سمت رفع موانع باشد 
و اگر تصمیمی گرفته می شود در اسرع وقت اجرا شود. 
وی خطــاب به رئیس بانک مرکــزی گفت: مراجعات 
متعــددی به بانک مرکزی صــورت می گیرد اما بانک 
مرکزی پاســخگویی مناسبی به این افراد ندارد. از شما 
خواهش می کنم که اربــاب رجوع را در بانک مرکزی 

تکریم کنید.

خبر

وزیر نفت گفت: طرح دولت سیزدهم توزیع عادلانه یارانه بنزین است 
و قرار نیست تغییری در قیمت بنزین ایجاد شود. 

بــه گزارش اتفاقیه به نقــل از  ایرنا، »جواد اوجی« روز )دوشــنبه( 
در حاشــیه بازدید از نمایشــگاه توانمندی ها و دســتاوردهای جهاد 
دانشگاهی، اف زود: دولت ســیزدهم تصمیمی برای افزایش قیمت 
بنزین ندارد و در تلاش است یارانه را به جای خودروها به افراد بدهد.

وی با بیان اینکه دولت در تلاش است توزیع یارانه بنزین را عادلانه 
کند، گفت: برنامه این اســت که این طرح در جزایر کیش و قشم به 
صورت آزمایشــی انجام شــود. بحث افزایش قیمت نیست بلکه در 
تلاشــیم تا حتی افرادی که خودرو ندارنــد از یارانه بنزین بهره مند 
شــوند.وزیر نفت ادامه داد: شاید جزو معدود طرح هایی است که برای 

دولت هزینه دارد، اما مردم از این طرح بهره مند می شوند. 
بــه گفته اوجــی، در این طرح به همه مردم بر اســاس کد ملی که 
یک ســال از اقامت آنها در ایران می گــذرد، چه صاحبان خودرو و 
چــه افرادی که خودرو ندارند، ۱۵ لیتر بنزین یک هزار و ۵۰۰ تومانی 

تعلق می گیرد.
وی در ادامه به تولید گاز و تامین سوخت زمستانی اشاره کرد و افزود: 
بالاترین میزان برداشت گاز اواخر آذر از میدان مشترک پارس جنوبی 

رقم خورد و بیش از ۷۰۵ میلیون متر مکعب گاز برداشت شد.
این عضو کابینه دولت ســیزدهم با اعلام نیاز صنعت نفت به دانش 
روز و شــرکت های دانش بنیان، خاطرنشــان کرد: وزارت نفت از این 
اقدامات و دســتاوردهای جهاد دانشــگاهی حمایــت خواهد کرد و 

به زودی شاهد تحول اساسی در وزارت نفت خواهیم بود.
وی ادامه داد: افزایش ظرفیت در آزادگان جنوبی با قابلیت و توانمندی 

بالای مجموعه جهاد دانشگاهی برای صنعت نفت انجام می شود.
اوجی تاکید کرد: بر اساس یکی دیگر از تفاهم نامه ها، ناوگان حفاری 
با بار مالی ۱۵۰ میلیون دلار در مدت پنج ســال بازسازی و نوسازی 
خواهد شــد که در این زمینه فراخوانی برای نیازهای بالادســتی و 
پایین دســتی صنعت نفت اعلام خواهد شــد تا توسط شرکت های 

دانش بنیان رفع شود. 
وی با اشــاره به اینکه پنج هزار و ۵۰۰ حلقه چاه نفت در کشور وجود 
دارد که ۷۰۰ حلقه چاه کم بازده شده، ابراز امیدواری کرد با استفاده 
از فناوری روز شــرکت های دانش بنیان چــاه ها افزایش تولید پیدا 

کنند.
وزیر نفــت ادامه داد: با احیای چاه های کم بــازده علاوه بر صرفه 

اقتصادی، امکان تولید زودهنگام فراهم خواهد شد. 
اوجی در خصوص تامین ســوخت زمستانی افزود: در تامین سوخت 
نیروگاه ها نســبت به پاییز سال ۹۹، موفق بوده ایم. سال گذشته در 
پاییز افزون بر ۳۳ درصد سبد سوخت نیروگاه ها سوخت مایع بوده اما 

امروز و در پاییز امســال این رقم به ۲۶ درصد رسیده است و روزانه 
۱۰ میلیون متر مکعب گاز بیشــتری تحویل نیروگاه ها و در مصرف 
سوخت مایع صرفه جویی شده است که در بحث کنترل آلودگی هوا 

کمک بزرگی می کند. 
وزیر نفت ادامه داد: ابتدای پاییز امســال حجم میعانات گازی ذخیره 
شده کشور بر روی آب زیاد بود، به دلیل آن که بالا بودن حجم ذخیره 
میعامات گازی می توانســت در زمستان باعث اختلال در تولید گاز 
می شــود، مصرف داخلی و صادرات میعانات گازی در آذر ماه امسال 
افزایــش پیدا کرد و حجم بالایــی از ذخیره روی آب میعانات گازی 

ایران کم شد.
وی به تامین منابع ارزی توسط پتروشیمی ها اشاره کرد و گفت: روند 
صادرات نفت خام، میعانات گازی، گاز صادراتی، فراورده های نفتی و 
محصولات پتروشــیمی نسبت به گذشته افزایش پیدا کرده و وصول 
مطالبات ارزی ما مناســب بوده و با عقد قراردادهای جدید این روند 

رو به بهبود خواهد بود. 

عضو کابینه دولت سیزدهم اضافه کرد: در بحث تولید نفت و ظرفیت 
تولید گاز در پایان برنامه ششــم باید حداقل تزریق گاز شــیرین به 
خطــوط لوله به ۱.۲ میلیارد متر مکعب می رســید، اما به دلیل عدم 

سرمایه گذاری این میزان ۸۴۰ میلیون متر مکعب است. 
اوجی با اشاره به اینکه در دولت سیزدهم یکی از اولویت ها افزایش 
تولیــد گاز بوده، گفــت: قرادادهای متنوعی از جمله توســعه پارس 
شــمالی، شــتاب در بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی و غیره به 

امضا رسیده است. 
وی تاکیــد کرد: در بحث بهینه ســازی گاز و انرژی اقدامات خوبی 
انجام شــده اســت. در بخش خانگی و صنایع از ابزارهای قیمتی و 
غیر قیماتی اســتفاده کردیم و اکنون در هیچ کجای کشــور مشکل 

قطعی گاز نداریم. 
وزیر نفت گفت: در شروع دولت ظرفیت ذخیره سوخت مایع نیروگاه 
ها ۲۵ درصد کمتر از پارسال بود اکنون یک میلیارد لیتر بیشتر داریم.

وی ادامــه داد: بــا انجام قرارداد ســوآپ گازی بین ترکمنســتان و 

جمهوری آذربایجان که از خط لوله جمهوری اســلامی ایران انجام 
خواهد شــد و ۲ هفته دیگر آغاز می شــود، افت فشار گاز نخواهیم 

داشت. 
اوجی با اشــاره به اینکه برای توســعه صنعت نفت هیچ گاه منتظر 
مذاکرات نبودیم، افزود: بســته های خوبی برای معرفی به ســرمایه 

گذاران داخلی و خارجی تعریف کردیم.
 هم چنین  فاطمه امین از صادرات  ۴۰ میلیارد غیرنفتی  خبر داد

وزیر صنعــت، معدن و تجارت گفت: حمایــت از تولید و رفع موانع 
تجاری موجب شد تا صادرات کشور به سرعت افزایش یابد و شاهد 

عبور صادرات از مرز ۴۰ میلیارد دلار در ۹ ماهه امسال باشیم.
وی بــا بیان اینکه تکمیل ســامانه جامع تجــارت حکومت داری و 
مدیریت را تغییر می دهد، تصریح کرد: بر همین اســاس شــرایطی 
فراهم شده است تا کارت بازرگانی برای افراد دارای صلاحیت صادر 
شود و ســوء اســتفاده گران نتوانند خللی در تجارت کشور به وجود 

بیاورند.
فاطمی امیــن با تاکید بر اینکه ســامانه جامع تجــارت ابزاری را در 
اختیــار قرار می دهد کــه بتوانیم قوانین را با نظــارت اجرایی کنیم، 
خاطرنشان کرد: تسهیل گری از اولویت های صادرات کشور است، بر 
همین اســاس ۲۵ هزار تاجر می توانند از ۲۵ استعلام لازم را از ۲۰ 

دستگاه ناظر در زمان کوتاه یک ساعت دریافت کنند.
امضاهای طلایی از روند تجارت حذف شد

وزیر صنعت، معــدن و تجارت با بیان اینکه ســامانه جامع تجارت 
موجب شده تا مسیر فساد و رانت بسته شود، گفت: امضاهای طلایی 
از نخســتین اقدامات به ثمر رســیده در دولت است تا با شفافیت در 

اقتصاد به ویژه صدور کارت بازرگانی در مسیر توسعه گام برداریم.
وی با تاکید بر اینکه صادرات کشــور در شرایط مناسبی قرار گرفته 
است، تصریح کرد: از نخستین روزهای فعالیت در وزارت صمت موانع 
شناســایی شد و با تصویب موارد پیشنهادی فعالان اقتصادی با رشد 

تجارت مواجه شدیم.
فاطمی امین افزود: وظیفه داریم تا می توانیم قوانین نادرست را حذف 

کنیم تا با استفاده از ظرفیت فراوان کشور صادرات را توسعه دهیم.
وی تاکید کرد: با پشــتیبانی از تولیــد و رفع موانع می توانیم بیکاری 
و کمبودهــا را کاهش دهیم و با تنظیم بــازار و مدیریت بازار ارز در 

اقتصاد تسهیل ایجاد کنیم.
بر اســاس آخرین اعلام گمرک، کل تجارت خارجی کشور تا پایان 
آبان ماه ۱۱۰ میلیون و ۳۰۰ هزار تن کالا به ارزش ۶۳ میلیارد و ۱۰۰ 
میلیون دلار بود که ســهم صــادرات ۸۳ میلیون و ۷۰۰ هزار تن به 
ارزش ۳۱ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار و ســهم واردات ۲۶ میلیون و 

۵۰۰ هزار تن کالا به ارزش ۳۲ میلیارد دلار بوده است.

وزیر نفت: دولت به دنبال افزایش قیمت بنزین نیست

بانــک مرکزی کارمزد جدیــد خدمات بانکی را 
از ابتدای ســال آذرماه امسال ابلاغ کرد. هزینه 

خدمات بانکی چقدر تغییر داشته است؟
بــه گــزارش اتفاقیه بــه نقــل از  تجارت نیوز، 
در ســال ۹۹ بود که با توجه بــه افزایش همه 
هزینه ها، اعلام کارمزد جدید خدمات بانکی قابل 
پیش بینی بود و جنجــال زیادی به پا کرد. چون 
پس از سه سال هزینه خدمات بانکی افزایش و 

از حالت رایگان به پولی تبدیل شد.
در تصمیــم افزایش نرخ کارمــزد تراکنش های 
بانکی در سال ۹۹ بیش از همه، افزایش کارمزد 
از جمله کارمزد  الکترونیــک  بانکداری  خدمات 
کارت به کارت توجه مردم را به خود جلب کرد، 
درحالی که افزایش کارمزد صدور دســته چک و 
حتی تعیین کارمــزد پرداخت قبض ها آب، برق، 
گاز، تلفن ثابت و همراه، شــهرداری و راهنمایی 
و رانندگی مهم ترین تصمیــم بانک مرکزی در 

سال گذشته بود.
در حــال حاضر کابران زیادی به کارمزد بانک ها 
اعتــراض می کنند. می گویند برای کمترین مبلغ 
تراکنش ها کارمزد گرفته می شــود و بهتر است 
برای مبلغ کم از پول نقد اســتفاده کنیم که آن 

هم در دوران کرونا امکان پذیر نیست.
نکتــه مهم اینجاســت در تعیین نــرخ خدمات 
بانکی در ســال ۱۴۰۰ تغییر محسوسی در اغلب 

هزینه های خدماتی بانکی رخ نداده است.
کارمزد کارت به کارت بــه ازای انتقال هر یک 
میلیون تومان به ۶۰۰ تومان رسید و در صورت 
افزایش هر یــک میلیون تومان در فرایند کارت 
به کارت معادل ۲۴۰ تومان به این هزینه اضافه 

می شود.
نکته مهم در بخشــنامه بانــک مرکزی اعمال 
کارمزد برای خدمات پایا و ســاتنا است،کارمزد 
انتقال وجــه بین بانکی پایا یــک صدم درصد 
مبلــغ تراکنش از ۲۰۰ تومان تا ۲۵۰۰ تومان در 
پرداخت های انفرادی و ۱۰۰ تومان به ازای هر 

تراکنش در پرداخت های گروهی است.
کارمزد انتقال وجه بین بانکی ساتنا نیز دو صدم 
درصد مبلــغ تراکنش تا ســقف ۲۵ هزار ریال 
کارمزد تعیین شــده اســت.هرچند برای افتتاح 
حساب و صدور دفترچه ســپرده قرض الحسنه 
پس انداز کارمزدی تعیین نشده اما هزینه افتتاح 
حســاب ســپرده کوتاه مدت متمرکز پنج هزار 
تومــان و صدور هــر جلد دفترچــه صرفا برای 
حساب های کوتاه مدت نیز ۴۸۰۰ تومان خواهد 

بود.
همچنیــن هزینه ارســال پیامک بــرای اطلاع 
رســانی با گرفتن رضایت مشــتری معادل ۳۰ 
تومــان به اضافه هزینه پیامک و حق اشــتراک 

سالیانه خواهد بود.
هزینه صدور دســته چک به ازای هر برگ چک 
دو هــزار ریال به همراه هزینه تمبر چک خواهد 
بود؛ کارمزد رفع سوءاثر برای هر برگ چک ۱۲ 

هزار تومان تعیین شده است.
کارمــزد اعلام مانده کارت خودپرداز کیوســک 
شتابی ۱۲۰۰ ریال و اعلام مانده کارت و صورت 
حســاب ۱۰ گردش آخر ۲۴۰۰ ریال تعیین شده 
اســت.هزینه ارائه صورت حساب سال جاری هر 
صفحه ۶۰۰ تومان و برای ســال های گذشته به 

ترتیب ۶۰۰ و ۷۲۰ تومان می شود.
برخی از کابــران در صفحه توییتــر نیز به این 
موضوع اعتراض داشته اند:»وقتی ۳ هزار تومان 

کرایه تاکسی ت میشه، پول خرد همراهت نیست 
و بانک هم ۶صد تومان بابت انتقال ۳هزارتومان 
کرایه ازت می گیره! کجای دنیا اینجوری کارمزد 
می گیرن؟! روزانــه چندتا از این انتقال ها داریم؟ 

درآمد بانک ها از این محل چقدره؟«
»بانک آینــده برای حــدودا ۱۰ میلیون تومان 

۲۸۰۰ هزارتومان از من کارمزد کسر کرد!«
»کارمزد یعنی مزد انجام کار. با خودکار شــدن 
فرایندهــا چ نیازیــه هر بار از مشــتری بابت ۴ 
هــزار تومن انتقال وجه، ششــصد تومن کارمزد 
کم بشه؟ مثلا شرکت واسط موتورش رو آتیش 
میکنــه میره دم بانک مبدا پول رو میگیره میبره 

به کارمند بانک مقصد تحویل میده؟«

حــدود ۷۶۰ میلیــون تن برنج در ســال جاری 
ترخیص و وارد کشور شــده که این رقم حدود 
۲۷ درصد واردات کالاهای اساسی با ارز نیمایی 

را دربرمی گیرد.
به گــزارش  اتفاقیه به نقل  از ایســنا، برنج از 
اقلامی اســت که تا حدود دو ســال پیش با ارز 
۴۲۰۰ تومان وارد می شد اما بعد از آن از لیست 
ارز ترجیحی خارج و با ارز نیمایی انجام می شود.

بررســی وضعیت واردات برنج در ســال جاری 
نشــان می دهد که از ابتدای سال تا ۱۹ آذرماه 
در مجموع ۲۱.۸ میلیون تن کالای اساســی در 
۲۵ گروه کالایی وارد شده که ارزش آن بالغ بر 

۱۳.۳ میلیارد دلار بوده است.
همچنین از واردات کالای اساســی، هفت قلم 
به وزن  ۱۹.۳ میلیون تن و ارزش ۱۰.۵ میلیارد 
دلار با ارز ۴۲۰۰ وارد شده و مابقی با ارز نیمایی 
بوده اســت؛ به طوری که در دوره مورد بررسی 

۲.۷ میلیون تن کالای اساسی به ارزش بیش از 
۲.۸ میلیارد دلار با ارز نیمایی وارد کشــور شده 

است.

اما از مجموع کالاهای وارد شــده با ارز نیمایی 
۸۹۲.۸ هزار تن به ارزش بیش از ۷۵۹.۱ میلیون 
دلار به واردات برنج اختصاص دارد که نشــان 

می دهد که ۳۳ درصــد وزن و ۲۷ درصد ارزش 
واردات با ارز نیمایی به برنج اختصاص دارد.

میزان واردات برنج در ســال جاری در مقایسه 
با سال گذشــته ۲۸ درصد از لحاظ وزنی و ۱۸ 
درصد ارزش رشد دارد، واردات این کالا از ابتدا 
تا ۱۹ آذرماه سال پیش ۶۹۹.۹ هزار تن به ارزش 

بیش از ۶۴۱.۳ میلیون دلار ثبت شده بود.
این در حالی اســت که با توجــه به ممنوعیت 
فصلی واردات برنج از ابتدای مرداد تا اواخر آبان 
ماه، به صورت محدود و با شــرایط خاص فقط 

حدود ۱۵ هزار تن ترخیص انجام شد.
گزارش مرکز آمار نیز نشان داده بود که در آبان 
ماه ســال جاری، هر کیلو برنج وارداتی به طور 
متوسط ۲۷ هزار تومان قیمت داشته و تا بیش از 
۳۲ هزار تومان هم فروش رفته است که  نسبت 
به مهرماه امسال ۲.۷ درصد و در مقایسه با آبان 

سال ۱۸.۷ درصد افزایش قیمت داشت.

کارمزد جدید خدمات بانکی

 کارمزد کارت به کارت چقدر است؟

2۷ درصد ارز نیمایی کالای اساسی به برنج رسید

خبر

حذف کارت بازرگانی اجاره ای
وزیـر صنعت، معـدن و تجارت اعـلام کرد که با صدور هوشـمند 
کارت بازرگانـی، فسـاد در ایـن بخش حـذف خواهد شـد و دیگر 
شـاهد اتفاق هایـی از قبیـل انتقـال کالا بـا کارت بازرگانـی یـک 

کودک یـا افـراد سـالخورده نخواهیم بود.
بـه گـزارش اتفاقیـه بـه نقـل از  ایسـنا، سـید رضا فاطمـی امین 
در مراسـم رونمایـی صدور هوشـمند کارت بازرگانـی، اظهار کرد: 
یکـی از مهم تریـن پروژه هـای وزارت صمـت، اجـرای سـامانه 

جامـع تجـارت اسـت که تـا پایـان سـال تکمیل خواهد شـد.
وی بـا بیـان اینکـه حاکمیـت بایـد چهـار اقـدام شـامل اولویـت 
گـذاری، تنظیـم گری، تسـهیلگری و نظارت را انجـام دهد گفت: 
سـامانه جامـع تجـارت مربـوط بـه بخش هـای مختلـف دولـت 
اسـت، امـا متولـی آن وزارت صمـت بـوده اسـت. بعـد از تکمیل 
ایـن سـامانه روش مدیریـت و حکمرانی در کشـور عوض خواهد 

. شد
فراینـد جدیـد صـدور کارت  در  اینکـه  بیـان  بـا  وزیـر صمـت 
بازرگانـی ۲۵ اسـتعلام از ۲۰ دسـتگاه در کمتـر از یـک سـاعت 
اخـذ می شـود، اظهـار کـرد: پیـش از ایـن شـاهد بودیـم عده ای 
بـه نام افـراد مختلـف از جمله کـودکان و افراد سـالخورده کارت 
بازرگانـی می گرفتنـد و مبالـغ زیـادی کالا جابجـا می کردنـد. اما 
هـدف ایـن اسـت که بـا ضوابـط جدیـد کارت بازرگانی بـه افراد 
قابـل اطمینـان اعطـا شـود. همچنیـن فعالیت هایی که به سـمت 

اولویت هـا حرکـت می کننـد تسـهیل شـود.
وی بـا اشـاره بـه پیگیـری حـذف رانـت و امضـای طلایـی در 
وزارت صمـت، تصریـح کرد: ایـن اقدام در حوزه بـورس کالا هم 
شـروع شـده و ۲۰ گـروه از ۳۰ گروه دیگر سـهمیه بنـدی ندارند. 
در حـوزه کارت بازرگانـی نیـز امروز هوشمندسـازی کلیـد خورد.

فاطمـی امیـن با اشـاره به حذف رانـت از صـدور کارت بازرگانی، 
گفـت: در اذهان مردم این اسـت کـه کارت بازرگانی فسـاد دارد، 
امـا با هوشـمند شـدن ایـن فرآیند، صـدور و تمدیـد کارت منوط 
بـه پرداخـت مالیـات اسـت و نمی تـوان صـوری اقداماتـی انجام 

داد، چراکـه مضـای طلایـی از کارت بازرگانی حذف شـد.
وی وضعیـت صـادرات را مناسـب توصیف کـرد و گفت: صادرات 
در سـال جـاری از مـرز ۴۰ میلیـارد دلار عبور کرد. تـلاش ما نیز 
حـذف موانـع اسـت کـه در این مـدت برخـی از موانع نیـز حل و 

فصل شـده است.

یک یارانه جدید برای محصولات کشاورزی
سـازمان توسـعه تجـارت از ابـلاغ شـیوه نامـه پرداخـت یارانـه 
حمـل و نقـل صادراتـی هواپیماهـای بـاری حامـل محصـولات 
کشـاورزی خبـر داد.بـه گـزارش اتفاقیـه بـه نقـل از  ایسـنا، بـر 
اسـاس اعـلام علـی رضـا پیمان پـاک - رئیس سـازمان توسـعه 
تجـارت - ایـن یارانـه بـا هدف توسـعه زیرسـاخت و لجسـتیک 
صادراتـی کشـور به طور خـاص در حوزه محصولاتی کشـاورزی 
پرداخـت می شـود. بـر اسـاس بنـد )م( تبصـره )۱( قانـون بودجه 
و همچنیـن مـاده )۴(بسـته حمایـت از صـادرات غیر نفتی سـال 
۱۴۰۰، اعتباراتـی جهـت پرداخت یارانه حمـل هوایی محصولات 
کشـاورزی بـه کشـورهای همسـایه و حـوزه اتحادیه اوراسـیا در 
نظـر گرفتـه شـده اسـت کـه بـر ایـن اسـاس سـازمان توسـعه 
تجـارت ایـران بـا همـکاری وزارت جهاد کشـاورزی، شـیوه نامه 
اجرایـی مربوطـه را تدویـن سـپس توسـط وزیر صنعـت، معدن و 

تجـارت ابلاغ شـد.
محصـولات  صادرکننـدگان  حضـور  هـای  هزینـه  کاهـش 
و کشـورهای حـوزه  بـازار کشـورهای همسـایه  در  کشـاورزی 
پذیـری صـادرات  رقابـت  قـدرت  افزایـش  و  اوراسـیا  اتحادیـه 
محصـولات کشـاورزی بـا هـدف کاهش مـدت زمـان حمل این 
دسـته از کالاهـای صادراتـی بـه دلیل فسـاد پذیر بـودن از جمله 

اهـداف شـیوه نامـه اجرایـی اسـت.
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خراسان شمالی

خبر

تارتار و پرسپولیس دست از سر هم 
برنمی دارند!

ذوب آهــن با هدایت مهدی تارتار در جام حذفی مقابل 
پرسپولیس قرار خواهد گرفت.

نبردهای مهدی تارتار با پرسپولیس همواره حساسیت 
های ویژه ای دارد؛ ســابقه پرسپولیسی تارتار به عنوان 
بازیکن و مربی در گذشــته باعث شــده تا هروقت او 
مقابل سرخ پوشــان قرار می گیرد در فضای مجازی به 

این موضوع پرداخته شود.
ذوب آهن چند روز قبل با تارتار مقابل پرســپولیس در 
لیگ برتر بازنده شــد و حالا مشخص شده که در جام 
حذفی باید دو تیم مقابل یکدیگر قرار بگیرند. بر اساس 
قرعه کشی انجام شده در ســازمان لیگ، ذوب آهن و 
پرسپولیس در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی باید 
در اصفهــان باهم دیدار کنند که در این دیدار بار دیگر 

شاهد تقابل تارتار و پرسپولیس خواهیم بود.
ذوب آهن که امسال با تارتار به دنبال رقم زدن شرایط 
بهتری نسبت به ســال گذشته است،در بازی اول خود 
در جــام حذفی مقابل رایکای بابل به برتری رســید و 

پرسپولیس هم ویستا توربین تهران را شکست داد.
حالا دو تیم بــا انگیزه های متفاوتــی در مرحله یک 
هشــتم نهایی جام حذفی مقابل هم قرار می گیرند. بی 
تردید شــرایط بازی های حذفی با لیگ برتر متفاوت 
است و نمی توان از حالا تیمی را برنده یا بازنده دانست.

بــه همین خاطر پیش بینی می شــود بــازی تکراری 
ذوب آهن و پرسپولیس در جام حذفی مسابقه جذابی از 
آب در بیاید که شــاید اینبار ذوبی ها باشند که دست به 
شگفت ســازی می زنند. هرچند که یحیی گل محمدی 
نیز نشــان داده همواره در جام حذفی می تواند روزهای 

خوبی را پشت سر بگذارد.

پیکان- استقلال؛ نبرد تکراری با 
شرایط متفاوت

اســتقلال و پیکان نبرد فصل گذشــته دو تیم در جام 
حذفی را تکرار خواهند کرد.

قرعه کشــی رقابت های مرحله یک هشتم نهایی جام 
حذفی دیروز در سازمان لیگ فوتبال برگزار شد و طی 
آن دو تیــم پیکان و اســتقلال رودرروی یکدیگر قرار 

خواهند گرفت.
پیکان در بازی گذشــته خود قشقایی شیراز را با نتیجه 
یــک برصفر از پیش رو برداشــت و اســتقلال نیز در 
مصاف با نــود ارومیه به ســختی و در ضربات پنالتی 

برنده شد و به این مرحله رسید.
نکته قابل توجه درباره رویارویی پیکان و استقلال این 
اســت که دو تیم فصل گذشــته نیز در جام حذفی با 
هم برخورد کردند. پیکان و استقلال پارسال در مرحله 
یک شانزدهم نهایی باهم دیدار کردند و آن مسابقه را 
استقلال با نتیجه دو بر یک به سود خود به پایان برد.

البته شــرایط دو تیم نسبت به پارســال متفاوت شده 
است. سرمربیگری پیکان سال گذشته برعهده مهدی 
تارتار بود و این تیم با استراتژی خاصی بازی می کرد. 
حالا اما خودروســازان با هدایت مجتبی حسینی بازی 
هــای هجومی و روانی را به نمایــش می گذارند و در 

مصاف گذشته شان نیز سپاهان را شکست دادند.
استقلال نیز نسبت به پارسال تیم قدرتمندی محسوب 
می شود. تیم تحت هدایت فرهاد مجیدی سال گذشته 
اگرچــه تا فینال حذفی بالا رفت اما مثل امســال زیبا 
بازی نمی کرد و مشــخص است که شــرایط متفاوتی 

نسبت به پارسال دارد.

با همه این شــرایط پیش بینی می شود بازی جذابی را 
در یک هشتم نهایی جام حذفی شاهد باشیم. این بازی 
هم مثل پارسال به میزبانی پیکان برگزار می شود. البته 
بازی ســال گذشــته در حذفی در ورزشگاه شهرقدس 
بود و حالا احتمالا پیکانی ها در ورزشــگاه پاس قوامین 

میزبان استقلال خواهند بود.

مسیر رالی داکار از جده تا جده
رالی اتومبیلرانی داکار از روز شنبه ۱۱ دی ماه ۱۴۰۰ به 

مدت ۲ هفته در عربستان برگزار می شود.
چهل و چهارمین دوره مسابقات اتومبیلرانی رالی داکار 
از روز نخســت ســال نو میلادی )شــنبه ۱۱ دی ماه 

۱۴۰۰( به مدت ۲ هفته در عربستان برگزار می شود.
مسیر این رالی به شرح زیر است:

شنبه ۱۱ دی: جده تا حائل، ۸۳۴ کیلومتر
یکشنبه ۱۲ دی: حائل، ۵۴۶ کیلومتر

دوشنبه ۱۳ دی: حائل تا الارطاویه، ۵۸۵ کیلومتر
سه شنبه ۱۴ دی: الارطاویه تا القیصومیه، ۵۵۴ کیلومتر
چهارشنبه ۱۵ دی: القیصومیه تا ریاض، ۷۰۷ کیلومتر

پنجشنبه ۱۶ دی: ریاض، ۵۶۳ کیلومتر
جمعه ۱۷ دی: ریاض، ۵۶۳ کیلومتر

شنبه ۱۸ دی: ریاض، استراحت
یکشنبه ۱۹ دی: ریاض تا الدوادمی، ۷۰۰ کیلومتر

دوشــنبه ۲۰ دی: الدوادمــی تا وادی الدواســر، ۴۹۰ 
کیلومتر

سه شنبه ۲۱ دی: وادی الدواسر، ۴۹۰ کیلومتر
چهارشنبه ۲۲ دی: وادی الدواسر تا بیشه، ۷۵۷ کیلومتر

پنجشنبه ۲۳ دی: بیشه، ۵۰۰ کیلومتر
جمعه ۲۴ دی: بیشه تا جده، ۶۷۵ کیلومتر

رالــی داکار، بزرگ ترین و ســخت ترین رالی جهان به 
حســاب می آید. رالی داکار ۲۰۲۲ با حضور ۱۴۹ موتور، 
۲۱ کواد، ۹۷ ماشــین، ۱۰۵ بوگی و ۵۸ کامیون برگزار 

خواهد شد.
فرانســه بــا ۱۹۶، اســپانیا بــا ۸۱ و فرانســه با ۶۷ 
شرکت کننده، بیشترین حضور نیروی انسانی را در رالی 

داکار دارند.

دارنده مدال طلای وزنه برداری جهان بعد از رســیدن به یکی از 
اهداف خود در ۲۳ ســالگی، حالا خودش را برای طلای المپیک 
۲۰۲۴ آماده می کند.مســابقات جهانی وزنه بــرداری در آخرین 
روزهای سال ۲۰۲۱ میلادی در تاشکند ازبکستان به پایان رسید 
و رســول معتمدی با رکورد ۱۷۷ یک ضــرب، ۲۲۰ دوضرب و 
مجموع ۳۹۷ کیلوگرم تنها طلایی تیم ملی ایران در این رقابت ها 
لقب گرفت. این وزنه بردار ۲۳ ســاله که در دسته ۱۰۲ کیلوگرم 
وزنه می زد، در اولین تجربه جهانی خود خوش درخشــید تا ایران 

را به داشتن یک ستاره جدید در وزنه برداری دنیا امیدوار کند.
 در اولین تجربه ام طلای جهان را گرفتم

اولین بار بود که در رده بزرگســالان مســابقات جهانی را تجربه 
می کردم و خدا را شکر که هم من توانستم مدال طلا بگیرم و هم 
تیم ملی نایب قهرمان جهان شد. ما تلاش زیادی برای رسیدن به 

این موفقیت کردیم و با اینکه من تنها طلایی تیم بودم، اما همه 
دست به دست هم دادند تا چنین اتفاق مهمی برای وزنه برداری 

ایران رخ دهد.
مشکلات عجیبی در اردوی آخر داشتیم

متاســفانه در اردوی آخر ما در تهران که ســه هفته طول کشید، 
مشکلات عجیبی داشتیم. از فدراســیون تا کادر فنی و ماساژور 
تیم همه زحمت می کشیدند، اما امکانات اولیه هم برای ما فراهم 
نبــود. حتی تا دو روز قبل از اعزام مشــخص نبود که اصلا تیم 
می رود یا خیر. فکر می کنم مســئولانی کــه باید به وزنه برداری 
کمک کنند و همیشــه قبل از المپیک یا بازی های آســیایی از 
وزنه برداری طلب مدال می کنند، هیچ حمایتی از ما نکردند. البته 
رئیس کمیتــه ملی المپیک در روزهای آخــر کمک کرد تا تیم 

اعزام شود.

فکر نمی کردم مشکل اردوی تیم ملی غذا و آب باشد!
مشــکل تغذیه داشتیم. توقع ما این نیســت که اردوی خارج از 
کشور داشــته باشــیم یا پول کلانی به ما بدهند. حق بچه های 
وزنه برداری اســت که حداقل در اردو غــذای خوب بخورند. اگر 
قرار اســت حمایتی شود، باید قبل از مسابقات باشد. هر مشکلی 

کــه بگویید در اردوی آخر تجربه کردیم. واقعا در زندگی ام چنین 
چیزهایــی را ندیده بودم و هیچ وقت فکــر نمی کردم در اردوی 
تیم ملی دغدغه غذا برای خوردن داشته باشیم. شاید این مسائل 
را در مســابقات جهانی به تیم ها و ورزشــکاران دیگر می گفتیم، 

باورشان نمی شد!

معتمدی: چنین اتفاقاتی را در زندگی ام ندیده بودم

مشکل آب و غذا از زبان 
پسر طلایی وزنه برداری!

پایان کار فرشاد پیوس در آستارا عراق با 8 لژیونر جدید به مصاف ایران می رود

چهارمین تغییر سرمربیان در لیگ یک؛
پس از شکســت شهرداری آســتارا در بابل 
مقابل شــاگردان پیروز قربانی، مدیران این 
باشــگاه تصمیم به قطع همکاری با پیوس 

گرفتند.
روابط عمومی باشــگاه شــهرداری آســتارا 
در رابطه با این موضوع اینطور خبررســانی 
کرده است:» علی کارگر مدیر عامل باشگاه 
شــهرداری آستارا ضمن تشــکر از زحمات 
فرشــاد پیوس اعلام کرد، طی جلسه ای که 
دیروز برگزار شد دو طرف به صورت توافقی 
بــا یکدیگر قطــع همکاری کردنــد. طبق 
اعلام مدیر عامل باشگاه شهرداری آستارا ، 
ســرمربی جدید تیم شهرداری آستارا بزودی 

معرفی خواهد شد.«
فرشــاد پیوس خیلی زودتر از ســایر مربیان 
در رقابــت های لیگ دســته اول کارش را 
در آستارا شــروع کرد و در پایان هفته دهم 
تیمش با کســب ۱۴ امتیاز ) ســه پیروزی، 
پنج مســاوی و سه باخت( در رتبه دهم قرار 
گرفته اســت. با این حــال باخت ۲ بر ۱ در 
هفته یازدهم مقابل رایکا در بابل سبب شده 
تا مدیران شهرداری آســتارا که تیمشان از 
هفت مسابقه گذشــته، سه شکست و چهار 
تســاوی در کارنامه اش ثبت شده، تصمیم 

به پایان همکاری با آقای گل ســابق فوتبال 
ایران بگیرند.

 این چهارمین تغییر روی نیمکت های لرزان 
لیگ دسته اول فوتبال ایران به شمار می رود، 
که نتیجه گیری در آن گاهی حتی سخت  تر 
از لیــگ برتر می شــود و کیفیــت پایین تر 
بازیکنان و اســتادیوم ها کار را برای مربیان 

سخت تر هم می کند.
پیش تر محســن آشوری در خیبرخرم آباد و 
ســعید اخباری در سایپا به دلیل کسب نتایج 

ضعیف از کار برکنار شده بودند و در قشقایی 
نیز مهدی رجب زاده به دلیل ادامه مشکلات 
مالی تیمــش تصمیم به جدایــی گرفت تا 
پیوس چهارمین مربی ای باشــد که در لیگ 
یک جای خود را به مربی دیگری خواهد داد.

گفته می شــود پایان رافت که فصل گذشته 
توانســت نتایج فوق العاده ای با شهرداری 
آســتارا بگیرد و این تیم را به مقام قهرمانی 
نیم فصل نیز رساند، جدی ترین گزینه برای 

جانشینی پیوس است.

ســرمربی تیم ملی عراق در نظر دارد تا ۸ بازیکن لژیونر شــاغل در 
کشورهای خارجی را برای دیدار با ایران دعوت کند.

پس از جدایی دیک ادووکات از ســرمربیگری تیم ملی عراق، هدایت 
این تیم به زلیکو پتروویچ سپرده شد و حالا این مربی قصد دارد تا از 
تمام ظرفیت ها برای زنده نگه داشــتن صعود عراق به دیدار پلی آف 

جام جهانی ۲۰۲۲ قطر استفاده کند.
 

طبق اعلام وب سایت شــفق نیوز، یک منبع موثق در کادرفنی تیم 
ملی عراق اعلام کرده اســت که ســرمربی مونته نگرویی این کشور 
قصــد دارد برای دیدار با ایــران، ۸ بازیکن لژیونر عراقی را به اردوی 
تیم ملی فراخوانده و از آنها در تقابل با شــاگردان اسکوچیچ در تهران 

بهره بگیرد.
 در صدر این لیســت، زیدان اقبال ســتاره جوان و ۱۹ ساله منچستر 
یونایتد قرار دارد. بازیکنی که دارای ملیتی پاکســتانی – عراقی است 
و در انگلیس زندگی می کند. او که برای شــیاطین ســرخ توپ می 
زند، تصمیم گرفته است تا در رده های بزرگسالان نیز برای تیم ملی 
عراق به میدان برود و از همین رو، نام این بازیکن در فهرست بعدی 

پتروویچ قرار دارد.
علاوه بر زیدان اقبال، اسامی دیگری مانند محمد جائز از تیم هاماربی 
ســوئد، علی الحمدی از وای کام وانــدرز انگلیس و هم تیمی رایان 
تفضلی، امیر العماری از هالمستاد سوئد، ربین سولاقا از بوریرام تایلند 
و سومر الماجد از لاندسکرونا ســوئد نفراتی هستند که قرار است به 

اردوی تیم ملی دعوت شوند.
 عــلاوه بر این ۶ بازیکن، دو نفر دیگــر مدنظر پتروویچ قرار دارند و 
ممکن اســت در فهرســت بعدی عراق حضور داشته باشند. جاستین 

میرام بازیکن تیم ســالک لیک آمریکا که پــس از مجادلات لفظی 
با دیک ادووکات از تیم ملی خداحافظی کرده، فردی اســت که قرار 
است دوباره به تیم ملی عراق دعوت شود. احمد یاسین مهاجم اوربرو 
ســوئد که فصل قبل برای تیم دنیزلی اسپور ترکیه توپ می زد، پس 
از پشت سر گذاشتن مصدومیت پارگی رباط صلیبی، مدنظر کادرفنی 

عراق قرار گرفته است.
 با حضور این ۸ بازیکن، عراقی ها در کنار سایر لژیونرهایی نظیر بشار 
رســن، امجد عطوان، ایمن حسین و... به مصاف ایران می رود. لازم 
به ذکر اســت که کادرفنی این تیم در چند اردوی اخیر عراق روی نام 
همام طارق خط قرمز کشید ضمن اینکه علی عدنان و مهند علی نیز 
به دلیل مصدومیــت پارگی رباط صلیبی نمی توانند در دیدار با ایران 

تیمشان را همراهی کنند.


